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\\\ LESZNOWOLA

Batalia o przebudowę ulicy 
Szkolnej w Lesznowoli trwa  
od lat. Co zaskakujące,  
na ostatnim etapie spór 
przeniósł się na ring lokalny  
– między władze gminy  
i powiatu. Poszło oczywiście  
o pieniądze.

P o długich potyczkach powiatu o 
przygotowanie projektu przebudo-

wy drogi, kiedy w końcu dokumentacja 
projektowa była już gotowa, na drodze 
do realizacji stanęło… oświetlenie. 

Drgnęło w sprawie ul. Szkolnej

Stan nawierzchni nie był od dawna poprawiany w związku z planowaną  
inwestycją

727 rzadziej, 
ale do Warszawy

Skróconą trasą autobusy pojadą ostatni raz w niedzielę 2 sierpnia

\\\ PIASECZNO

Po licznych wnioskach mieszkańców autobusy linii 727 od sierpnia 
wrócą na starą trasę i będą dojeżdżać do Warszawy.

Ścieżka 
do końca 
wakacji

\\\ PIASECZNO

Początek ścieżki powstał przy przebudowie skrzyżowania z ul. Jana Pawła II czytaj na str. 4
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\\\ NOWY POSTERUNEK POLICJI
Policjanci z Prażmowa pracują już w nowym budynku. Posterunek został 
zbudowany za 3 miliony 400 tysięcy złotych.
Jak wyjaśnia nadkomisarz Jarosław Sawicki, oficer prasowy z piaseczyńskiej komen-
dy, większość tych środków pochodzi z puli rządowej. – Udało się go wybudować 
przy wsparciu gminy Prażmów, która przekazała działkę pod ten cel, oraz przy 
wsparciu starostwa powiatowego przy projektach.
Nowy posterunek został uroczyście otwarty przy  okazji powiatowych uroczystości 
związanych z obchodami 101. rocznicy powstania Policji Państwowej. Wzięły w nich 
udział władze policji stołecznej, powiatowej oraz samorządowcy. Była to też okazja 
do wręczenia odznaczeń i ogłoszenia awansów. 

Medalem za długoletnią służbę został odznaczony nadkomisarz Rafał Pałdyna, 
pierwszy zastępca komendanta powiatowego policji w Piasecznie. Dwa odznaczenia 
„zasłużony policjant” zostały przyznane komisarz Barbarze Wojtoń-Malickiej – 
komendant komisariatu w Lesznowoli, oraz asp. szt. Albertowi Frydrykiewiczowi, 
wieloletniemu oficerowi dyżurnemu komendy w Piasecznie.
– Łącznie awansowało 60 policjantów: jeden oficer, 25 aspirantów, 32 podoficerów 
policji oraz dwóch szeregowych – wylicza Jarosław Sawicki. –  Natomiast wice-
burmistrz Piaseczna Hanna Kułakowska-Michalak otrzymała od ministra spraw 
wewnętrznych i administracji, wyróżnienie za wsparcie udzielane policji od wielu 
lat, wsparcie rzeczowe i przy specjalnych programach, ogólnie za dobrą współpracę.
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\\\ PIASECZNO

Kolejna odsłona renowacji 
zabytkowej plebanii w centrum 
Piaseczna. Gmina rozwiązała 
umowę z poprzednim 
wykonawcą. Pozostałe prace 
będą realizowane etapami. 

R emont Starej Plebanii to bodaj 
najbardziej pechowa inwestycja 

Piaseczna. Prace rozpoczęły się trzy lata 
temu. Trudności towarzyszyły jej od sa-
mego początku – gmina przez długi czas 
nie mogła znaleźć firmy, która podejmie 
się zadania w zaplanowanej kwocie. 
Kiedy wreszcie udało się rozstrzygnąć 
przetarg i wykonawca wszedł na plac 
budowy okazało się, że stan budynku 

jest gorszy, niż zakładano. Niezbędna 
była modyfikacja projektu, co z kolei 
wymagało konsultacji z konserwatorem 
zabytków i uzyskania nowych pozwo-
leń. Roboty udało się wznowić dopiero 
rok temu. Wydawało się, że wszystko 
jest na jak najlepszej drodze. Do czasu. 
Niedawno gmina poinformowała o roz-
wiązaniu umowy z wykonawcą. 

– Rozwiązaliśmy umowę z powodu 
opóźnień – tłumaczy nam burmistrz 
Piaseczna Daniel Putkiewicz. – Wyko-
nawca tłumaczył się epidemią, ale już 
wcześniej zauważyliśmy mocne przesu-
nięcia. Podjęliśmy więc decyzję o samo-
dzielnym dokończeniu prac. Owszem, 
pandemia stanęła nam na drodze, ostat-
nie miesiące nie sprzyjały otwieraniu 
instytucji kultury, wręcz przeciwnie. 

Gmina zdecydowała się podzielić 
pozostałe prace na etapy. Udało się już 
podpisać umowę z firmą, która zajmie 
się uszczelnieniem piwnicy. Wkrótce 
ogłosi przetargi na kolejne zadania. 

– Przed nami pierwszy etap, czyli 
dach i stolarka – mówi nam Putkiewicz. 
– Równolegle będziemy kontynuować 
prace nad koncepcją muzeum, żeby w 
dalszych etapach wykończyć wnętrza 
pod konkretne potrzeby wystawienni-
cze. 

Niedawno Mazowiecki Wojewódz-
ki Konserwator Zabytków wszczął po-
stępowanie dotyczące objęcia części 
Piaseczna ochroną w celu zachowania 
historycznego układu urbanistyczne-
go miasta. Decyzja MWKZ wstrzymała 
niektóre prace prowadzone w centrum. 
Zaistniała obawa, że roboty przy Starej 
Plebanii znów utkną. – Nie ma powo-
dów do niepokoju – uspokaja burmistrz. 
– Rozmawialiśmy z konserwatorem na 
ten temat. Rewitalizacja Starej Plebanii 
jest objęta odrębnym postępowaniem. 
Charakter prac nie koliduje ze wszczę-
tym postępowaniem, bo są to roboty 
odtworzeniowe, nie wpływające na hi-
storyczny wygląd miasta. 

Czy wreszcie uda się doprowadzić 
do końca remont zabytkowej plebanii? 
Pozostaje mieć nadzieję, że na drodze 
do finału nie staną nowe przeszkody. 

Karolina Hofman

Stara Plebania krok po kroku
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S krócenie trasy autobusu 727 tyl-
ko do Piaseczna nastąpiło 29 

czerwca. Decyzja ta była podyktowana 
zmniejszonym ruchem pasażerskim 
w wakacje oraz obserwacją zachowań 
pasażerów. Z danych ZTM wynika, że 
większość osób korzystających z linii 
komunikującej zachodnią część gminy 
z miastem dojeżdża tylko do Piasecz-
na. W związku z tym autobus dojeżdża 
obecnie do centrum miasta, gdzie moż-
na się przesiąść w kursującą do Metra 
Wilanowska linię 709. 

Decyzja ZTM i władz miasta spot-
kała się jednak ze zdecydowanym 
sprzeciwem mieszkańców. Na wniosek 
radnych Doroty Kłos oraz Michała Rosy 
władze gminy spotkały się przedstawi-
cielami ZTM oraz sołtysami miejscowo-
ści przez które jeździ linia 727. Spotka-
nie miało na celu wyjaśnienie stronom 
zainteresowanym, jakie przesłanki stały 
za decyzją o  wakacyjnej zmianie trasy 
autobusu.

Mniejsza liczba pasażerów w związ-
ku z wakacjami oraz epidemią, w połą-
czeniu z kosztami funkcjonowania linii 

finansowanej przez ZTM oraz propor-
cjonalnie gminy Piaseczno i Lesznowo-
la, skłoniły udziałowców do refleksji.

– Stanęliśmy przed dylematem: czy 
w czasie wakacji utrzymać wakacyjną 

częstotliwość kursowania linii 727 skra-
cając ją do Piaseczna, czy jeszcze ogra-
niczyć częstotliwość do 1 autobusu na 
godzinę (do Głoskowa, do Antoninowa 
co 2 godziny), ale z utrzymaniem bez-

pośredniego połączenia do Warszawy 
– wyjaśniał wiceburmistrz Robert Widz. 
– Ponieważ istnieje dogodna przesiadka 
na autobus linii 709, który jeździ w go-
dzinach szczytu co 7-8 minut, a dla wie-
lu pasażerów z Głoskowa i Antoninowa 
celem podróży jest Piaseczno (dworzec 
PKP i centrum miasta), utrzymanie czę-
stotliwości kursowania linii 727 wyda-
wało się lepszym rozwiązaniem.

Gmina jednak przychyliła się do 
głosów mieszkańców i zwróciła się do 
ZTM z wnioskiem o przywrócenie od 
sierpnia dawnej trasy.

Autobusy pojadą do przystanku 
Metro Wilanowska od poniedziałku 3 
sierpnia. – Przygotowany rozkład jaz-
dy zakłada częstotliwość 40 minut w 
godzinach szczytu, 60 minut w między-
szczycie oraz wieczorem, natomiast w 
soboty i święta pozostaje częstotliwość 
80 minut – informuje gmina. Obecnie 
autobus kursuje w szczycie nawet co 30 
minut, a poza nim co 40 minut. Szczegó-
łowe informacje o rozkładzie jazdy do-
stępne są na stronie: www.wtp.waw.pl.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

727 rzadziej, ale do Warszawy

Komendant stołeczny policji nadinsp. Paweł Dobrodziej wręcza symboliczny 
klucz kierownikowi posterunku w Prażmowie asp. szt. Mariuszowi Wielogór-
skiemu

Opóźnienia zmusiły gminę do rozwiązania umowy z wykonawcą

\\\ PRAŻMÓW 

„Równolegle będziemy 
kontynuować prace nad 

koncepcją muzeum, 
żeby w dalszych etapach 

wykończyć wnętrza 
pod konkretne potrzeby 

wystawiennicze”

„Stanęliśmy przed 
dylematem: czy  
w czasie wakacji 

utrzymać wakacyjną 
częstotliwość 

kursowania linii 727 
skracając ją do Piaseczna, 

czy jeszcze ograniczyć 
częstotliwość do 1 

autobusu na godzinę”
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\\\ PIASECZNO

Niebawem powinny się 
rozpocząć prace przy budowie 
nowej drogi w centrum miasta. 
Połączy ona ulicę Czajewicza  
z ul. Kościelną.

O ferty w przetargu na budowę prze-
dłużenia ul. Czajewicza wraz z no-

wym mostem nad Perełką są niższe niż 
przeznaczone na tę inwestycję środki. 
Jeśli więc dokumentacja oferentów nie 
będzie budzić zastrzeżeń, przetarg po-
winien zostać niebawem rozstrzygnięty. 
Zadaniem wykonawcy będzie wybu-
dowanie nowej drogi równoległej do 
kanału Perełki, po jego północnej stro-
nie. Dalej ulica będzie przebiegać tuż 
przed komisariatem policji i łączyć się 
z ulicą Kościelną. Na drugim jej końcu 
znajdować się będzie most nad Perełką, 
który połączy nową drogę z istniejącym 
przedłużeniem ulicy Czajewicza obok 
osiedla mieszkaniowego.

Pierwotnie gmina planowała prze-
bić się z drogą do ulicy Jana Pawła II.

– Tam jednak jest działka, którą być 
może w przyszłości będzie chciał zabu-
dować deweloper. Wtedy ewentualnie 
wspólnymi siłami zbudujemy łącznik 
– powiedział nam burmistrz Daniel 

Putkiewicz. W jakim celu gmina chce 
zbudować tę drogę? Burmistrz tłuma-
czy, że w planach miejscowych droga w 
tym miejscu znajduje się od lat. 

– Dokumentacja została przygoto-
wana, a ze względu na atrakcyjne obec-
nie ceny na rynku warto zadanie to zre-
alizować. Ulica będzie alternatywnym 
połączeniem przez centrum miasta. Już 
teraz część kierowców wybiera prze-

jazd przez ul. Kościelną, a dalej przebija 
się przez parkingi do ul. Nadarzyńskiej 
– zauważa Putkiewicz.

Złożone w przetargu oferty opie-
wają na kwoty od 2,6 do 3,5 mln zł. 
Zgodnie z informacjami zawartymi w 
ofercie przetargowej, budowa miałaby 
się zakończyć jeszcze w tym roku. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Będzie nowa droga

Nowa droga rozpocznie się mostem nad Perełką, a dalej zakręci w kierunku 
komendy policji

Oświetlenie dróg jest zadaniem włas-
nym gminy, wobec czego starosta Ksa-
wery Gut oczekiwał od Lesznowoli 
przygotowania projektu oświetlenia. A 
także zabezpieczenia w budżecie gminy 
środków na jego realizację. I tu zaczęły 
się schody. 

\\\   Pisma, tabelki,  
komentarze

Od kilku miesięcy władze gminy i 
powiatu wymieniają pisma w tej spra-
wie. O rozpoczęcie inwestycji upominali 
się lokalni radni powiatu. Podczas kolej-
nych posiedzeń rady powiatu Ksawery 
Gut powtarzał, że powiat jest gotowy do 
realizacji inwestycji, ale nie może podjąć 
kolejnych kroków proceduralnych ze 
względu na opieszałość władz gminy 
Lesznowola. Podkreślał przy tym, że 
nie rozpocznie inwestycji, dopóki gmi-
na nie zabezpieczy w swoim budżecie 
pieniędzy na budowę oświetlenia i nie 
podpisze stosownego porozumienia. 
To efekt ubiegłorocznych problemów z 
uzyskaniem obiecanej dotacji na prze-
budowę ul. Świątkiewicz. 

Podczas, gdy urzędnicy wymieniają 
pisma, kierowcy wciąż jeżdżą po drama-
tycznie dziurawej drodze, pozbawionej 
nawet pobocza dla pieszych. Pod koniec 
czerwca spór przeniósł się nawet na ofi-
cjalne strony urzędów. 

Na „żądania” starosty Lesznowo-
la zareagowała opublikowaniem na 
stronie gminy informacji o tym, jakich 
dotacji udzielała powiatowi na prze-
strzeni ostatnich 15 lat. Na reakcję 
powiatu nie trzeba było długo czekać. 
Starosta zwrócił uwagę na zawarte w 
tabeli błędy oraz kilka zaskakujących 
pozycji (np. wynoszące od 100 do 
200 tys. rocznie koszty utrzymania 
filii starostwa, czyli udostępnienie po-
mieszczenia dla Wydziału Komunikacji  
i Architektury).

– Mam wrażenie, że ten dokument 
był pisany niedbale, w pośpiechu – za-
uważył Ksawery Gut i podkreślił, że 
wyliczenia pojawiły się po tym, jak po-

wiat, zgodnie z przepisami prawa ener-
getycznego, poprosił o pokrycie kosz-
tów oświetlenia odcinka ul. Szkolnej w 
Lesznowoli. – Nie przypuszczałem, że 
w odpowiedzi, zamiast przelewu, zo-
baczę tabelkę z wyliczeniami z ostat-
nich piętnastu lat. Szkoda, bo na takich 
przepychankach tracą tylko mieszkańcy 
– podsumował starosta.

\\\   Pieniądze już są
Podczas sesji gminy Lesznowola na 

koniec czerwca zabezpieczono w bu-
dżecie 20 tys. zł na projekt oświetlenia 
dla II etapu przebudowy ulicy Szkolnej. 
Wójt Maria Jolanta Batycka-Wąsik za-
deklarowała też gotowość podjęcia roz-
mów ze starostwem na temat różnych 
inwestycji realizowanych przez powiat 
na terenie gminy. Spotkanie odbyło się 
online w piątek 17 lipca. Wójt poinfor-
mowała, że na najbliższą sesję przygo-
towywana jest uchwała zapewniająca 
zabezpieczenie środków na realizację 
budowy oświetlenia przy ul. Szkolnej. 
I rzeczywiście, podczas sesji 23 lipca 
radni zdecydowali o przeznaczeniu na 
to zadanie 300 tys. zł. Wyrazili również 
zgodę na powierzenie budowy oświet-
lenia powiatowi. Dzięki temu możliwe 
będzie podpisanie porozumienia mię-
dzy wójtem gminy a starostą. 

Zgodnie z deklaracjami starosty, 
ZRID dla pierwszego etapu – od ul. 
Słonecznej do Poprzecznej – ma być 
wydana w lipcu. W związku z zabezpie-
czeniem środków zarówno w budże-
cie powiatu, jak i gminy, powiat będzie 
mógł ogłosić przetarg na to zadanie. 
Po zapłaceniu przez gminę za projekt 
oświetlenia dla etapu drugiego staro-
stwo, mając pełną dokumentację, wy-
stąpi o ZRID dla pozostałego odcinka. 
Powiat zabezpieczył na tę inwestycję 
blisko 4,3 mln zł. Realizacja ma nastąpić 
do 2021 roku. Ulica, przy której znajduje 
się szkoła oraz przedszkole, zostanie 
poszerzona, zyska nową nawierzchnię 
oraz ciąg pieszo-rowerowy.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Drgnęło w sprawie 
ul. Szkolnej

\\\ WZRUSZAJĄCE KINO DLA CAŁEJ RODZINY
Piękna opowieść o chłopcu, który musi stawić czoła prawdzie, oraz o po-
tworach, które czasami goszczą w naszym życiu, zmieniając je na zawsze. 
Kolejna propozycja kina plenerowego na Skwerze Kisiela. Tym razem organiza-
torzy zapraszają widzów w podróż do świata wyobraźni. Trzynastoletni Conor 
ma więcej problemów niż niejeden dorosły. W szkole prześladują go koledzy, 
samotnie wychowująca go matka przegrywa walkę z chorobą, a lekarze rozkła-
dają ręce. Do tego w nocy dręczą go koszmary. Zyskuje on jednak niezwykłego 
sprzymierzeńca. Jest nim mroczna istota ze snów, która za pośrednictwem 
magicznych opowieści wciąga chłopca w świat, gdzie być może odnajdzie odpo-
wiedzi na najtrudniejsze pytania. Zachwycający wizualnie, a nadto poruszający 
do głębi obraz, który bez wątpienia warto obejrzeć. 

Organizatorzy: Gmina Piaseczno, Biuro Promocji i Kultury Gminy Piaseczno, 
Centrum Kultury w Piasecznie.
Siedem minut po północy
31 lipca (piątek), godz. 21.30, Skwer Kisiela, Piaseczno.

\\\ PIASECZNO 

dokończenie ze str. 1
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\\\ GÓRA KALWARIA

Góra Kalwaria stara się 
być miastem przyjaznym 
rowerzystom. Obok rowerowej 
kawiarni powstał kolejny 
kolarski mural. A wiceburmistrz 
przemierzył rowerem trasę 
znad morza do domu.

R owerzyści chętnie odwiedzają Gó-
rę Kalwarię. Docierają tu między 

innymi z biegnących przy wiślanych 
wałach dróg. Na swojej trasie mają 
między innymi rowerową kawiarnię w 
centrum miasta. Obok Góry Kawiarni 
w ubiegłym roku powstał pierwszy 
tematyczny mural. Przedstawia naj-
bardziej chyba znanego polskiego ko-
larza – Ryszarda Szurkowskiego. Dzięki 
staraniom właścicieli kawiarni właśnie 
powstało kolejne rowerowe dzieło. Na 
ścianie kamienicy przy ul. Wierzbow-
skiego 23 namalowany został w trium-
falnym geście zwycięstwa Michał Kwiat-
kowski – mistrz świata w wyścigu ze 
startu wspólnego z 2014 r., olimpijczyk, 
zwycięzca Tour de Pologne.

W Górze Kalwarii co roku odbywa 
się również jeden z etapów rowerowego 

wyścigu Lotto Poland Bike Marathon, 
a na ulicach stanęły w ubiegłym roku 
kolorowe rowery-kwietniki. Obaj bur-
mistrzowie to aktywni rowerzyści. Pro-
mocja aktywności na dwóch kółkach 
nie ma więc w ich przypadku charak-
teru czysto symbolicznego. Zarówno 
Arkadiusz Strzyżewski, jak i Mateusz 

Baj rowerem jeżdżą po okolicy, ale rów-
nież na wakacjach. Wiceburmistrz Baj 
przemierzył ostatnio razem z synem 
ponad pół tysiąca kilometrów. Podróż 
jednośladami z Białogóry do Góry Kal-
warii zajęła im ze zwiedzaniem równo  
7 dni.

Joanna Ferlian

Rowerowa Góra Kalwaria

\\\ PIASECZNO

Trwa budowa ścieżki 
rowerowej wzdłuż ulicy 
Powstańców Warszawy.  
To jedna z ważnych inwestycji 
rowerowych zaplanowanych  
na ten sezon.

Ś cieżka, która powstaje od miesiąca 
po wschodniej stronie ul. Powstań-

ców Warszawy, to ważny fragment 
infrastruktury rowerowej dla miasta. 
W połączeniu z istniejącym odcinkiem  
trasy wzdłuż ulicy Mleczarskiej oraz 
Energetycznej, będzie można bezpiecz-
nie dotrzeć do drogi rowerowej wzdłuż 
ulicy Puławskiej w kierunku War- 
szawy. Na drugim końcu ulicy Powstań-
ców Warszawy z kolei droga będzie 
się łączyła z trasą rowerową, którą  
po zakończeniu remontów wzdłuż uli-
cy Dworcowej będzie można dojechać  
aż do dworca PKP. A w dalszej przysz- 
łości również wzdłuż ulicy Sien- 
kiewicza w kierunku Zalesia Dolnego 

i Górek Szymona. Powiat ma z kolei  
w planach wybudowanie fragmentu 
ścieżki rowerowej na odcinku ul. Ja- 
na Pawła II od ul. Dworcowej do ul. 
Żytniej. 

Firma budująca ścieżkę rowerową 
wzdłuż ul. Powstańców Warszawy ma 
zakończyć prace jeszcze w wakacje. 
Koszt tej inwestycji to 474 tys. zł. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Ścieżka do końca wakacji

Utrudnienia dla mieszkańców dotyczą głównie wyłączania na czas budowy 
części miejsc parkingowych i chodnika po jednej stronie drogi

Mural powstał na ścianie kamienicy na wprost kawiarni

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Procedowany plan 
zagospodarowania terenów 
na tyłach konstancińskiego 
Ratusza budzi duże emocje  
w lokalnej społeczności. Obawy 
wiążą się z drastycznym 
wzrostem liczby mieszkańców 
przy braku odpowiedniej 
infrastruktury, zwłaszcza 
drogowej.

O piniowany podczas obrad Komi-
sji Ładu Przestrzennego i Spraw 

Komunalnych projekt mpzp dla okolic 
ul. Kolejowej wzbudził spore zaintere-
sowanie mieszkańców. Planowana dla 

blisko 65 ha zabudowa wielorodzinna, 
według zaprezentowanych podczas 
posiedzenia danych, to szacunkowy 
wzrost liczby mieszkańców w okolicach 
3,3-5,2 tysięcy osób.

– Przy czym dane te powstały przy 
założeniu średniej wielkości mieszkania 
90 m2, a doskonale wiemy, że w budow-
nictwie wielorodzinnym ta powierzch-
nia jest mniejsza. Co za tym idzie, dane 
te są znacząco zaniżone – zwraca uwagę 
jeden z mieszkańców Skolimowa. 

\\\   Mieszkańców nawet  
o połowę więcej

Zważywszy na to, że obecnie cała 
gmina Konstancin-Jeziorna liczy 24 
tys. mieszkańców, z czego około 17 tys. 
mieszka w mieście, oznacza to propor-
cjonalnie olbrzymi wzrost. Tymczasem 
plan zakłada, że ruch z nowych osiedli 

miałby zostać wyprowadzony na ulicę 
Kolejową, a z niej do ul. Piaseczyńskiej. 

Sytuacja na drodze wyjazdowej z 
Konstancina-Jeziorny w kierunku War-
szawy już teraz jest trudna. Wizja kilku 
tysięcy kolejnych aut na drodze sprawia, 
że zmianą tego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego interesują się nie 
tylko najbliżsi sąsiedzi wskazanego w 
nim obszaru. W mediach społecznoś-
ciowych plan jest dość intensywnie ko-
mentowany. 

\\\   Mieszkańcy mają głos
Po tym jak komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt planu burmistrz 
Kazimierz Jańczuk ogłosił konsultacje 
społeczne. Potrwają one od 3 do 14 
sierpnia. W tym okresie można składać 

opinie i wnioski do dokumentu na piś-
mie w kancelarii urzędu lub drogą elek-
troniczną (ePUAP lub email: urzad@
konstancinjeziorna.pl). 5 sierpnia o 
godzinie 18.00 w Ratuszu odbędzie się 
spotkanie informacyjne na temat mpzp 
dla obszaru przy ul. Kolejowej. W sali 
zmieści się maksymalnie 40 osób, ale 
spotkanie będzie transmitowane. 

Zanim burmistrz ogłosił termin 
spotkania z mieszkańcami, jeden z nich, 
Krzysztof Podsiadło, postanowił zorga-
nizować spotkanie, na którym można 
będzie w szerszym gronie porozmawiać 
o planach. Ma się ono odbyć dwa dni 
później, 7 sierpnia o godz. 18.00 w Hu-
gonówce. W reżimie sanitarnym zmie-
ści się tam 125 zainteresowanych osób, 
czyli trzykrotnie więcej niż w sali obrad. 
Organizator zapowiedział, że zaprosi na 
spotkanie również burmistrza.            JF

Przerażająca perspektywa

Podczas posiedzenia komisji zaprezentowano również wizualizację  
przygotowaną przez dewelopera, który ubiega się o warunki zabudowy  
dla działek na tyłach Ratusza
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URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

P R O M O C J A

Uczniowie podstawówki po powrocie z wakacji wreszcie będą 
ćwiczyć na obiekcie sportowym z prawdziwego zdarzenia. Wykonaw-
ca – na zlecenie gminy – ułożył syntetyczną murawę do gry w piłkę 
nożną oraz bieżnię i skocznię do skakania w dal (one też mają sztuczną 
nawierzchnię). Oprócz bramek ustawiono wysokie piłkochwyty. Gmi-
na Góra Kalwaria wydała na inwestycję 477 tysięcy złotych.

JazZamek to cztery popołudniowe koncerty na zamkowym 
dziedzińcu. Ośrodek Kultury urządzi je 2, 9, 16 i 23 sierpnia  
o godz. 16.00. Jako pierwszy zagra zespół Original Warsaw Five.  
Bilet na każdy występ kosztuje 10 zł (ulgowy: 5 zł).

Na zamku zakończyły się natomiast koncerty muzyki dawnej. 
Trwa tam jednak cały czas cykl „Historia viva”. W sierpniowe  
i wrześniowe soboty i niedziele, w godzinach 11.00–17.00, będą 
się prezentować rekonstruktorzy historyczni. Ceny biletów – jak 
wyżej. Zapraszamy!

Chodzi o budowę kanalizacji deszczowej w byłych koszarach w Górze Kalwarii. Kolektor powstanie w ulicach Saperów i Kleeberga. Będzie 
odprowadzać wody opadowe do Cedronu z powstającej obecnie kanalizacji deszczowej w ul. Dominikańskiej. Prace na terenie powojskowym 
zakończą się do końca sierpnia. Inwestycję gminy Góra Kalwaria dofinansuje powiat piaseczyński.

8 sierpnia (sobota) na zamku w Czersku będzie można  
na przykład: ▪ skonstruować i wysłać w kosmos minirakietę,  
▪ zbudować spektroskop, ▪ zobaczyć szalone eksperymenty  
naukowe, ▪ obejrzeć film „W ciemność. Star Trek”, ▪ wziąć udział 
w galaktycznych animacjach. Początek o godz. 19, wstęp: 20 zł. 
Zapraszamy!

Spotykamy się tradycyjnie 1 sierpnia na ul. por. Jana Białka  
w Górze Kalwarii, przed kamieniem pamiątkowym. Początek o godz. 
17.15, a w programie: przemówienie burmistrza, odczytanie listu 
uczestniczki Powstania pochodzącej z naszej gminy, wspólna mod-
litwa i złożenie kwiatów. Z okazji rocznicy przygotujemy też wysta- 
wę o 18 powstańcach związanych z naszym terenem. Znajdzie się 
ona na słupach ogłoszeniowych w centrum miasta oraz na naszych 
stronach (gorakalwaria.pl, facebook.com/gminagorakalwaria).

Szkolne boisko 
jak malowane!

Ucichła muzyka 
dawna, 

rozbrzmią trąbki 
i saksofony

Deszczówka z Dominikańskiej do Cedronu

Gwiazdy, rakiety 
i eksperymenty

Hołd 
dla powstańców. 

Uroczystość i wystawa

Boisko przy szkole w Coniewie  
jest już praktycznie gotowe  

(zostały do wykonania drobne prace). 

Nowy cykl na zamku w Czersku. W sierpniu 
co niedzielę ze sceny płynąć będzie jazz.

Przetarg rozstrzygnięty, umowa z wykonawcą podpisana, lada dzień ruszą roboty. 

Zbliża się kosmicznie ciekawa impreza  
– Noc Spadających Gwiazd! 

Serdecznie zapraszamy Państwa  
na uroczystość w 76. rocznicę wybuchu 

Powstania Warszawskiego. 

Członkowie gremium przede wszystkim wyłonili ze swojego grona 
kierownictwo. Przewodniczącą została, kolejny raz, Elżbieta Banasiak. 
Wiceprzewodniczącym – Piotr Walczak (przedstawiciel burmistrza  
w GRS oraz jego pełnomocnik ds. seniorów). Na sekretarza wybrano 
zaś, podobnie jak w I kadencji, Henryka Gromadzkiego. Gratulujemy!

W czasie posiedzenia w urzędzie miasta burmistrz Arkadiusz 
Strzyżewski podziękował ustępującym członkom Rady. Podsumowano 
też poprzednie czterolecie działalności GRS.

Gminnej Radzie Seniorów 2020–2024 życzymy owocnej pracy!
Na zdjęciu od lewej: Henryk Gromadzki, Elżbieta Banasiak i Piotr Walczak.

Oni pokierują nową 
Radą Seniorów

Gminna Rada Seniorów (GRS) 
II kadencji w poprzedni wtorek zebrała się  

na pierwszym posiedzeniu.

Urząd gminy zdobył kolejne dofinansowanie! Tym razem to  
32 tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo- 
darki Wodnej na odbiór azbestu. Niebezpieczne płyty eternito- 
we będą zabierane i unieszkodliwiane bez ponoszenia kosztów 
przez mieszkańców (usługa nie obejmuje demontażu). Wystarczy 
wypełnić wniosek i zostawić go w kancelarii urzędu lub wysłać  
elektronicznie na adres srodowisko@gorakalwaria.pl. Wniosek 
można pobrać ze strony bip.gorakalwaria.pl (Poradnik interesanta 
–> Rolnictwo i ochrona środowiska).

Ponad 30 tys. zł 
na odbiór azbestu 
od mieszkańców
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Gmina Piaseczno przystąpiła do programu „Przyszłe pokolenia bez wad postawy” – profi-
laktyka i terapia chorób kręgosłupa u dzieci z województwa mazowieckiego. W ramach projektu 
finansowanego ze środków Unii Europejskiej od 20 lipca do końca sierpnia w 4 szkołach SP 1,  
SP 5, SP Złotokłos i SP Józefosław będą prowadzone półkolonie dla dzieci z zajęciami z ko-
rekcji wad postawy.

– Odsetek dzieci, u których pojawiają się wady postawy, z każdym rokiem wzrasta. Niestety bier-
ny tryb życia, w którym miejsce sportu, czy po prostu zabaw i aktywności na świeżym powietrzu, 
zastąpiły komputery, tablety, smartfony i telewizja ma swoje negatywne efekty – mówi Zastępca 
Burmistrza Hanna Kułakowska-Michalak – Cieszę się, że program jest realizowany w naszej gminie, 
gdyż zapotrzebowanie na zajęcia korekcyjne dla dzieci jest duże. Wakacje to dobry czas na wypo-
czynek, ale również na pracę nad prawidłową sylwetką u dzieci – dodaje wiceburmistrz.
– Zajęcia odbywają się w dwóch turach 8.30-12.30 lub 13.30-17.30.
– W czasie pobytu dzieci odbywają zajęcia korekcyjne, a w przerwie doskonale bawią się 
podczas programu edukacyjnego MISJA NA MARSA/EUREKA – świat nauki i eksperymentów.
– Każdego dnia dzieci mają zapewniony posiłek i zajęcia rekreacyjne.

– Uczestnictwo w programie jest całkowicie bezpłatne.
Od końca czerwca do udziału w projekcie zgłosiło się i zostało przebadanych ponad 300 dzieci. 

Po diagnozie do udziału w zajęciach zakwalifikowanych zostało prawie 300 uczniów.
Rodziców, którzy zainteresowani są zbadaniem sylwetki swojego dziecka i dołączeniem go  

do programu prosimy o wypełnienie zgłoszenia na stronie www.akn.pl/piaseczno-kwp lub kontakt 
bezpośredni z biurem projektu, tel: 882 168 088, mail: fizjo@akn.pl.

– Podejmowane przez gminę działania profilaktyczne mają znaczenie, ale w głównej mierze 
to rodzice powinni zachęcać dzieci do ruchu i aktywności – tłumaczy wiceburmistrz – powinni 
wyznaczać limit godzin spędzanych przed ekranem telewizora czy komputera, jeśli to konieczne.  
Zadbać, by meble w pokoju ucznia były nie tylko ładne, ale przede wszystkim wygodne i funkcjo-
nalne, a tornistry i plecaki dopasowane do wzrostu ucznia i nieprzeładowane. Ważne również, by 
plecaki miały dwa ramiona pozwalające rozłożyć równomiernie obciążenie. Nie pozwólmy dziecku 
garbić się nad książką, czy talerzem, ani siedzieć z podwiniętą nogą. Powtarzane: „Siedź prosto!” 
jeszcze nikomu nie wyszło na złe, a wręcz odwrotnie! I… nie wypisujmy dzieciom zwolnienia z lekcji 
WF. Kiedyś to docenią – dodaje zastępca burmistrza.

SPOŁECZEŃSTWO

\\\ GÓRA KALWARIA

W związku z trwającymi 
przez cały rok obchodami 
350-lecia nadania Górze 
Kalwarii praw miejskich, 
parafia Niepokalanego Poczęcia 
Najświętszej Maryi Panny chce 
odnowić sarkofag biskupa 
Stefana Wierzbowskiego. 

B iskup Stefan Wierzbowski (1620-
1687) był jednym z najważniej-

szych hierarchów kościelnych I Rzecz-
pospolitej. W 1666 r. wykupił Górę – 
wieś szlachecką, praktycznie zrównaną 
z ziemią po potopie szwedzkim. Biskup 
odbudował osadę, projektując drogi na 
podobieństwo ulic Jerozolimy. Stąd po-
chodzi pierwotna nazwa miasta: Nowa 
Jerozolima, która w 1670 r. zyskała pra-
wa miejskie na prawie magdeburskim.  
Biskup Wierzbowski zmarł w 1687 r., 
a ponad sto lat później, w 1791 r. jego 
szczątki spoczęły w podziemiach koś-
cioła Podwyższenia Krzyża Świętego w 
Górze Kalwarii. 

Z okazji okrągłej rocznicy nadania 
Górze Kalwarii praw miejskich, parafia 
Niepokalanego Poczęcia Najświętszej 

Maryi Panny wystąpiła z pomysłem re-
nowacji sarkofagu, w którym spoczywa 
założyciel miasta. Odnowiony sarkofag 
docelowo ma zostać wyeksponowany 
w bocznej nawie kościoła „na Górce”, 
pod przeszkloną podłogą. Projekt ma 
zostać zrealizowany do końca 2021 r. 
Parafia wystąpiła do marszałka woje-
wództwa mazowieckiego z wnioskiem 
o dofinansowanie renowacji kwotą 77 
300 zł. Projekt otrzymał już pierwszą 
pozytywną opinię. Aby jednak otrzymać 
dotację, inicjatorzy muszą opracować i 
uzgodnić z Mazowieckim Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków program i 

kosztorys działań konserwatorskich. 
Koszt takiego opracowania to blisko  
10 000 zł, dlatego parafia zdecydowała 
się poprosić wiernych o wsparcie. 

– Pragniemy zachęcić wszystkich, 
którzy zachcą się włączyć w tę inicjaty-
wę, mającą na celu utrwalenie i właści-
wą ekspozycję ważnego dla Góry Kal-
warii dziedzictwa kulturowego, do ofia-
rowania dowolnych datków na ten cel, 
przekazując je na specjalnie utworzone 
konto bankowe naszej parafii – proszą 
księża marianie. 

Karolina Hofman

Zbierają na renowację sarkofagu

Parafia chce wyeksponować sarkofag ze szczątkami założyciela miasta
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\\\ WARSZAWSKIE SZLAGIERY NA SKWERZE 
Któż nie słyszał o takich szlagie-
rach jak „U cioci na imieninach” 
czy „Ta ostatnia niedziela”? Kapela 
Warszawska, którą założył legen-
darny bard Stanisław Wielanek, 
zagości w Piasecznie. 
Zespół kontynuuje tradycje orkiestr 
ulicznych. W repertuarze znajdują 
się głównie piosenki warszawskich 
przedmieść, a także piosenki legiono-
we, żydowskie, lwowskie, stare tan-
ga i piosenki biesiadne. Nagrali wiele 
płyt i zagrali tysiące koncertów nie 
tylko w Polsce, ale też m.in. w Niemczech, Francji, USA czy Australii. Stanisław Wie-
lanek Kapelę Warszawską założył w 1985 r. Był uznawany za wybitnego wokalistę, 
felietonistę i kompozytora. Całe jego życie zapełniał folklor warszawski. O swoich 
utworach zwykł mówić, iż są najmocniej warszawskie z warszawskich. Po śmierci 
barda zespół przyjął nazwę Kapela Warszawska imienia Stanisława Wielanka, 
kontynuując tradycję warszawskiej muzyki ulicznej.  
MUZYKA NA SKWERACH – Koncert Kapeli Warszawskiej
1 sierpnia (sobota), godz. 19.30; Piaseczno, Skwer Kisiela.

\\\ SOCZYSTY KONCERT  
W niedzielę 2 sierpnia o godz. 17 
Konstanciński Dom Kultury za-
prasza na koncert zespołu SOME 
JUICE. Odbędzie się w altanie przy 
Hugonówce (ul. Mostowa 15).  
Zespół ma bardzo zróżnicowany 
repertuar, od jazzu przez bluesa po 
klasykę rocka. W swoim dorobku ma 
wiele starych utworów, którym na-
daje nowe brzmienie. Zgodnie z nazwą cechuje ich „soczysta” muzyka, a koncerty 
gwarantują sporą dawkę emocji i pozytywnych wrażeń. SOME JUICE tworzą wo-
kalistka Karina Mrówka, wiolonczelistka Marta Ziarko oraz gitarzysta Wojtek Stec. 
Wstęp wolny, obowiązuje reżim sanitarny, szczegóły na konstancinskidomkultury.pl.

\\\ PIASECZNO 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Bezpłatne półkolonie z rehabilitacją wad postawy  
dla dzieci z klas 1-6.Lato w mieście

CZY WIECIE, ŻE...

Stefan Wierzbowski zmarł 7 marca 1687 r. w Górze Kalwarii nie doczekawszy zezwolenia  
papieskiego na objęcie funkcji zwierzchnika Kościoła polskiego
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\\\ POWIAT

Starosta pochwalił się 
podpisaniem umowy z GDDKiA 
na przebudowę skrzyżowań 
DK79 w Żabieńcu i Baniosze. 
Nie wiadomo jednak, kiedy 
ostatecznie inwestycja ta 
zostanie zrealizowana. 
Podobnie jak przebudowa 
samej DK79.

O dcinek krajowej 79 na odcinku od 
Piaseczna do Góry Kalwarii jest 

najbardziej niebezpieczną drogą po-
wiatu. To tutaj dochodzi do największej 
liczby wypadków i kolizji. Jednym z ne-
wralgicznych punktów jest skrzyżowa-
nie w Baniosze. Na usprawnienie czeka 
też krzyżówka w Żabieńcu. Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad z 
kompleksową przebudową drogi od ul. 
Energetycznej w Piasecznie do skrzyżo-
wania z DK50 w Górze Kalwarii czeka 
od dekady. Wobec tego powiat zdecy-
dował się przejąć zadanie przebudowy 
dwóch kłopotliwych skrzyżowań dróg 
powiatowych z DK79.

\\\   Skrzyżowania  
zaprojektuje powiat

– Ustaliliśmy i podpisaliśmy ze swo-
jej strony ostateczną wersję umowy z 
GDDKiA w sprawie przebudowy skrzy-
żowań drogi krajowej nr 79 z drogami 
powiatowymi w Żabieńcu i Baniosze – 
pochwalił się w piątek 10 lipca starosta 
Ksawery Gut. – Powiat opracuje pro-
jekty i przebuduje te dwa niebezpiecz-
ne skrzyżowania. Zakres robót będzie 
polegał na wydzieleniu dodatkowych 
pasów do skrętu w lewo oraz budowie 
sygnalizacji świetlnej. To minimalny 
zakres, ale w znaczący sposób popra-
wi bezpieczeństwo w tych miejscach 
– zapowiedział. Oczywiście większość 
kierowców, którzy borykają się z poko-
naniem tych skrzyżowań, przyjęła infor-
mację starosty entuzjastycznie. Warto 
jednak przypomnieć, że informacja ta 
nie jest nowa. Przebudowę skrzyżowa-
nia w Żabieńcu starosta zapowiadał już 
przed ponad rokiem. Wiosną 2019 roku 

gmina Piaseczno przekazała powiatowi 
na to zadanie 100 tys. zł. 

 – Po przyjęciu do naszego budżetu 
pieniędzy z gminy Piaseczno, podpisze-
my porozumienie z GDDKiA – zapowia-
dał w kwietniu 2019 starosta Ksawery 
Gut. – Projekt chcielibyśmy przygoto-
wać jeszcze w tym roku, a w przyszłym 
zająć się przebudową.

Na początku lipca br. starosta za-
powiadał, że projekty zostaną zlecone 
jeszcze w tym miesiącu.

– Projektowanie potrwa około roku, 
a potem w zależności od tego, jakie bę-
dą koszty, będziemy szukać pieniędzy i 
decydować o budowie – mówi Ksawery 
Gut. 

W budżecie powiatu na projekt 
skrzyżowania w Żabieńcu zabezpie-
czono 200 tys. zł. Taka sama kwota 
przeznaczona została przez samorząd 
na projekt przebudowy bardzo niebez-
piecznego skrzyżowania w Baniosze. W 
tym przypadku również powiat podjął 
decyzję o przejęciu zadania od GDDKiA 
jeszcze w roku ubiegłym. 

\\\   GDDKiA zaskoczone  
informacją starosty

– Rewolucji nie będziemy robić, 
gdyż warszawski oddział GDDKiA 
otrzymał finansowanie na inwestycję 
polegającą na budowie dwóch jezdni 

na odcinku od Piaseczna do Kątów i 
ma ją zrealizować do 2026 r. – poin-
formował Ksawery Gut. Ta informacja 
również bardzo ucieszyła kierowców. 
Wszak na przebudowę wiecznie zakor-
kowanej i bardzo niebezpiecznej DK79 
czekają od wielu lat. Okazuje się jednak, 
że GDDKiA informacją starosty jest… 
zaskoczona. Jak dowiedzieliśmy się od 
rzecznik warszawskiego oddziału GDD-
KiA Małgorzaty Tarnowskiej, wniosek o 
przeznaczenie środków finansowych na 
to zadanie ciągle tkwi w ministerstwie 
infrastruktury. Zarządca drogi całą do-
kumentację ma gotową od kilku lat. Ze 
względu na olbrzymie koszty, zadanie to 
zostało podzielone na odcinki. Wniosek 
o przeznaczenie środków na realizację 
przebudowy krajowej 79 na odcinku od 
oddanej do użytku pod koniec 2019 r. 
obwodnicy Góry Kalwarii do Piaseczna 
przeszedł już całą drogę proceduralną 
i teraz czeka na ministerialną decyzję. 

– GDDKiA jest gotowa do ogłosze-
nia przetargu na wybór wykonawcy, 
który zaprojektuje rozbudowę DK79 
Piaseczno – Góra Kalwaria, niezwłocz-
nie po uzyskaniu środków finansowych 
– deklaruje Małgorzata Tarnowska. 
Kiedy to nastąpi, na razie jednak nie  
wiadomo.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Będzie bezpieczniej, ale kiedy?

Powiat przygotuje projekt przebudowy skrzyżowań w Baniosze  
i Górze Kalwarii

\\\ ZALESIE DOLNE

Gmina wyłoniła w końcu 
wykonawcę projektu 
modernizacji zabytkowego 
Domu „Zośki”. Trwają  
też działania zabezpieczające 
drewniany budynek  
przed działaniem szkodników.

N iedawno burmistrz Daniel Putkie-
wicz pochwalił się na Facebooku 

radosną wieścią.
– Rozpoczęły się prace projekto-

wo-kosztorysowe modernizacji Domu 

„Zośki” w Zalesiu Dolnym – napisał. – 
Powstający projekt modernizacji będzie 
na bieżąco uzgadniany z Mazowieckim 
Wojewódzkim Konserwatorem Zabyt-
ków, a jednym z warunków przy wybo-
rze projektanta było doświadczenie w 
zabytkowym budownictwie drewnia-
nym – podkreślił. 

\\\   Długie procedury
Gmina dopiero niedawno rozstrzyg-

nęła przetarg na wykonanie dokumen-
tacji projektowo-kosztorysowej i uzy-

skanie wszelkich niezbędnych pozwo-
leń. Mimo że wstępna dokumentacja 
(przede wszystkim opinia konserwa-
tora) była gotowa blisko dwa lata temu. 
W budżecie na 2019 r. zabezpieczono 
jedynie środki na projekt. Nie ogłoszono 
jednak przetargu na jego wykonanie. 
Dopiero po zabezpieczeniu środków na 
budowę w kwocie ponad 3,8 mln zł w 
grudniu 2019 roku ogłoszono przetarg 
w formuje „zaprojektuj i buduj”. Niestety 
ani w tym, ani w kolejnym przetargu 
nie było chętnych na realizację zada-
nia. W związku z tym podzielono je na 
dwa etapy – projektowanie i budowę. 

Pod koniec kwietnia br. rozstrzygnięto 
przetarg. W ciągu 11 miesięcy za kwo-
tę blisko 200 tys. zł. wyłoniony wyko-
nawca ma przedstawić gotowy projekt 
modernizacji Domu „Zośki”. Przy odro-
binie szczęścia docelowe prace powin-
ny się rozpocząć w następnym sezonie 
budowlanym. Zgodnie z zapisami w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
zadanie to przeznaczono w sumie 3,8 
mln złotych. Prace miałyby się zakoń-
czyć w 2022 r.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ruszyły prace 
przy Domu „Zośki”

Obecnie budynek jest poddawany oddziaływaniu silnie trujących gazów, w celu 
pozbycia się szkodników z drewna



8 NR 297 (8) 29 LIPCA 2020 OCALIĆ OD ZAPOMNIENIA

D ziewięćdziesiąt jeden lat temu 
pewien podróżny postanowił 

zachęcić warszawiaków do podróży 
kajakiem lub łodzią po wodach uro-
kliwej rzek Jeziorki i – odbywszy taką 
podróż w dół i w górę rzeki – opisał ją. 
Wyprawę rozpoczął od Wisły, a ukoń-
czył w Gołkowie. Z zacięciem badacza 
analizującego Amazonkę (co najmniej) 
zbadał każdy odcinek Jeziorki, wyry-

sował mapę i wskazał każdy większy 
kamień, mostek i przeszkodę. W końcu 
spisał ciekawe rady tym wioślarzom, 
którzy zdecydują się na odbycie podob-
nej podróżny. Tekst pana Prószyńskiego 
zamieszczony w dwutygodniku „Sport 
Wodny” z wiosny 1929 r. jest niezwy-
kle ciekawym dokumentem, ponieważ 
opis środowiska, w jakim wówczas 
płynęła rzeka, daje świadectwo zmian 
w rozwoju poszczególnych miejsco-
wości, które są nad nią położone i od 
wieków były zależne od rzeki. Cieka-
wostką w tym opisie są nazwy miejsc, 

które niestety już nie są zapisywane na 
mapach, nie przetrwały też w pamięci 
mieszkańców. Dla wielu współczes-
nych czytelników będzie interesujące 

zapewne to, co zobaczył podróżny na 
brzegu rzeki, bo okazuje się, że prawie 
sto lat temu ten krajobraz w porówna-
niu do dzisiejszego jest inny, a też i w 
samej rzece można było zobaczyć po-
zostałości dawnych młynów, kładek i 

mostków, o których nie wspominają  
przewodniki.

Zachętą do podróży, według pana 
Prószyńskiego, było to, że na każdym 
etapie spływu można było zostawić 
łódkę pod dobrą opieką miejscowych 
gospodarzy gdzieś w Gołkowie, Piasecz-
nie, Skolimowie i Konstancinie, zawsze 
znalazła się spokojna przystań rzeczna, 
gdzie zacumować można było kajak, 
potem wsiąść do kolejki wąskotoro-
wej, której stacje były w pobliżu rzeki, 
w godzinę znaleźć się w Warszawie i 
kontynuować podróż następnego dnia.

\\\   Zapis podróży
Zaczynam od miasteczka Jeziorna. 

Świadkami popisów dzielnego podróż-
nika jest tu wesoła gromada dzieciaków, 
jak pisze autor, złożona przeważnie z 
przedstawicieli mniejszości, która z 
wielkim przejęciem obserwować będzie 
walkę podróżnika z żywiołem wody i 
mieliznami, których tu bez liku. Kajak 
mija wsparty na żelaznym okratowa-

niu most łączący Jeziornę Królewską z 
Jeziorną Oborską. Poniżej mostu trze-
ba uważać, bo sterczą pale, na środku 
rzeki belki z gwoździami, żelazne pręty. 
Zbliżamy się do pierwszej poważnej 
przeszkody, czyli upustów.

 W końcu Konstancin tuż przy od-
nodze stacji kolejki wąskotorowej most 
a przed mostem plaża. Na tym etapie 
kajak należy przenieść. Szybko znajdu-
ją się młodzi pomocnicy. Podróż w tej 
okolicy jest ciekawa, bo widoczne są in-
teresujące wille uzdrowiska. Następnie 
most w Skolimowie i tu też kajak trzeba 
przenieść. Na brzegu stacja wodna i ło-
dzie do wynajęcia, tu można spokojnie 
zostawić kajak pod dobrą opieką i zwie-
dzić miejscowość, zjeść smaczny obiad 
w którymś z licznych pensjonatów. Dalej 
następna przystań; woda tu głęboka, 
nurt bystry, a na brzegu bieleją się ścia-
ny Domu Artysty. Ciekawe miejsce, tak 
opisuje ten etap pan Prószyński: „Nad 
rzeką przechodzą druty telefoniczne 
(dosyć wysoko dla masztów). Biała re-
miza kolejowa „Chylice” i most kolejowy 
bocznicy. Most w Chylicach (na mapie 

„Ś”). Uwaga! Pod mostem pale. T (na 
mapie) – pale i próg (belki pod wodą) 
po spalonym młynie. Przepycham się 
prawą stroną, gdzie nieco głębiej, pod 
samym lewym brzegiem. Z pół km dalej 

rozwidlenie. Płynę odnogą na prawo. U 
lewego brzegu niewielka kępa z bar-
dzo ładną plażą naturalną, zarośla, sad. 
Zbliżam się do katarakt. Zawiódł by się 
ten, kto oczekiwał, że ujrzy tu coś rów-
nie wspaniałego i groźnego jak porohy 
Dniepru, Żelazne Wrota Dunaju, lub 
Katarakty Nilowe. Rzeczka z szumem 
przepływa przez cztery rzędy dużych 
głazów narzutowych. Przy pewnym 
wysiłku i uwadze można bez trudu 
przepłynąć między kamieniami”. I tu 
ciekawostka, bo wioślarz pisze dalej, że 
na lewym brzegu rzeki w tym miejscu 
można było zobaczyć duży, piętrowy 
drewniany dom pomalowany na czer-
wono z białymi oknami. Obok niego 
drugi, mniejszy murowany. Dalej ka-
mienne schodki. Dziwne dziś miejsce, 
jest jednak nadzieja, że ktoś jeszcze ze 
starszych mieszkańców Piaseczna przy-
pomni sobie choć opowieść o tym inte-
resującym obiekcie. Dalej same prze-
szkody, zwalone drzewa, wielkie karpy 
i znów schody. Tu napis, że zabrania się 
łowienia ryb pod karą sądową.

Byłam bardzo ciekawa, jak podróż-
nik opisze wjazd do Piaseczna; oto tekst 
z zachowaniem oryginalnej pisowni: „W 
(na mapie) jesteśmy na 24 km. Upust 
i folwark Graby pod Piasecznem. Go-
spodarz, zwolennik sportu kajakowego. 
Przenosimy kajak przez groblę. Wyżej 
woda głęboka, spokojna, różne odno-
gi. V (na mapie) 27 km, most kolejki i 
tuż za nim most szosowy Warszawa 
– Góra Kalwaria. Przepływamy prawą 
stroną pod piątym przelotem mostu 
kolejowego i przyległym mu szóstym 
przelotem mostu szosowego (licząc od 

przyczółka na lewym brzegu). Przejście 
to pogłębiono sztucznie. Wożą tędy pia-
sek dużą łodzią. Dalej na lewym brzegu 
łodzie do wynajęcia (płaskodenki). Je-
steśmy w letnisku Piaseczno”. Miejsce, 

które szczególnie, jak sądzę zostało 
zapomniane. Dlaczego? Bo liczne pen-
sjonaty ulokowane w obszarach ulic od 
mostu do Góry Kalwarii aż do Zalesia 
poznikały. Ogromny żal, bo ciekawe 
architektonicznie wille z werandami i 
wieżyczkami, często w stylu świderma-
jer, po wojnie zasiedlono lokatorami, 

odebrano właścicielom i zaczęły powoli 
przechodzić do historii niszczone i po-
woli rozbierane.

Wracając do Jeziorki i miejsca, w 
którym zatrzymał się podróżnik. Otóż 
tak się działo, że w roku jego podróży, 
czyli w 1929, wydarzyło się nad rze-
ką coś interesującego, co miało duży 
wpływ na rozwój piaseczyńskiego 
sportu. W drugiej części podróży pana 
Prószyńskiego połączę te wydarzenia, 
czyli kajaki z piłką nożną, rokiem 1929 
i miejscem sportu piaseczyńskiego. 
Tymczasem zapraszam do galerii zdjęć, 
które poczynił sam podróżnik pan Pró-
szyński w 1929 r.

 Małgorzata Szturomska

Kajakiem po wodach Jeziorki, 
czyli podróż pana Prószyńskiego w 1929 roku

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Mapa podróży pana Prószyńskiego
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Opis środowiska,  
w jakim wówczas 
płynęła rzeka, daje 
świadectwo zmian  

w rozwoju 
poszczególnych 

miejscowości

Podróż w tej okolicy jest 
ciekawa, bo widoczne 
są interesujące wille 

uzdrowiska
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URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Uroczystości rozpoczęły się Mszą Świętą w Kościele pw. Św. Mikołaja Biskupa  
w Tarczynie. Po mszy część oficjalna odbyła się na terenie przykościelnym. Przypomni-
ano rys historyczny wydarzeń sprzed 100 lat. 

Burmistrz Tarczyna Barbara Galicz oraz Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław 
Faliszewski w swoich przemówieniach zaznaczyli, jak wielka była rola polskich żołni-
erzy, którzy niedługo po odzyskaniu przez Polskę niepodległości musieli znów stanąć  
w jej obronie. Barbara Galicz zachęcała do kultywowania pamięci o wydarzeniach wojny  
polsko-bolszewickiej:

– Wszędzie, w całej Polsce, ale też poza jej granicami rozsiane są groby ówczesnych 
obrońców Rzeczypospolitej, żołnierzy walczących w wojnie polsko-bolszewickiej. Zwra-
cam się w tym miejscu do wszystkich z gorącą prośbą, żeby przypominać te wydarzenia, 
zapalić znicze, złożyć kwiaty na grobach tych, którzy wtedy walczyli i zginęli. Tę pamięć 
musimy przekazywać następnym pokoleniom – mówiła Burmistrz Tarczyna.

Na zakończenie przywołała słowa Marszałka Józefa Piłsudskiego: „Naród, który traci 
pamięć, przestaje być Narodem – staje się jedynie zbiorem ludzi czasowo zajmujących 
dane terytorium”, zaznaczając, jak ważne jest budowanie wspólnoty narodowej.

Serdeczne podziękowania otrzymał także Stanisław Kiljańczyk za trud, jaki wniósł  
w organizację niedzielnych uroczystości. 

Wspaniałą oprawę muzyczną zapewniła Orkiestra OSP z Nadarzyna, która pod ba-
tutą Mirosława Chilmanowicza, przypomniała klasyczne kompozycje Fryderyka Chopina 
oraz patriotyczne pieśni tamtego okresu.

Chwilę później podczas parady na tarczyńskim rynku muzycy dali się poznać z całkiem 
innej strony. Oczom widzów ukazało się prawdziwe widowisko artystyczne, okraszone 
wesołymi utworami w ich wykonaniu.

Wspaniałym dopełnieniem uroczystości okazali się rekonstruktorzy, dzięki którym 
każdy mógł poczuć klimat ówczesnych wydarzeń. 

Nie zabrakło także wojskowej grochówki, która była smacznym zakończeniem 
uroczystości.

Obchody 100. rocznicy śmierci 
mieszkańca Gminy Tarczyn Feliksa Dębskiego

O pamięci, która jest największym  
strażnikiem tożsamości narodowej – mówiła  
w niedzielę, 26 lipca Burmistrz Tarczyna  
Barbara Galicz podczas uroczystości  
patriotycznych, upamiętniających 100. rocznicę 
śmierci Feliksa Dębskiego – żołnierza,  
który zginął w wojnie polsko-bolszewickiej. 
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\\\ JÓZEFOSŁAW

Zuzia ma 15 lat i właśnie 
skończyła podstawówkę  
w Józefosławiu. A chwilę  
przed egzaminem ósmoklasisty 
została „producentką” 
najbardziej pożądanych ciastek 
w całej wsi. Wszystko to dzięki 
koronawirusowi, kaligrafii, 
mamie i fantastycznym 
mieszkańcom Józefosławia.

Z młodą ciastkarką i jej mamą spo-
tykamy się na kawie. Obie są wul-

kanami energii. Mama przyznaje, że 
istnieje obawa, iż zagada córkę. 
\\\  Jak się to wszystko zaczęło?
Zuzia Wykrota: Trochę się nudzi-
łam na kwarantannie. Zobaczyłam 
w Internecie fajny przepis na ciastka 
i postanowiłam spróbować. Wyszły 
świetne, rodzina była zachwycona.
\\\  To był debiut ciastkarski?
ZW: Nie, skąd. Nie wiem od kiedy 
piekłam, chyba od dzieciństwa. W 
naszym domu od zawsze królowała 
zasada: chcesz coś? To sobie zrób. Nie 
potrafisz? Naucz się. Rodzice mnie i 
siostrę bardzo wcześnie wdrażali do 
dużej samodzielności. Teraz bardzo 
to doceniam.

Mama Zuzi, pani Anna Żukowska 
potwierdza.
Anna Żukowska: Tak, jestem „pato-
logiczną” matką. Sama byłam bardzo 
samodzielna, pierwsze własne pie-
niądze zarobiłam mając jakieś 13-14 
lat. Starałam się swoje dzieci też za-
chęcać do brania odpowiedzialności 
za siebie.

\\\  Pomysł na sprzedaż ciastek był 
mamy?
ZW: Chyba nasz wspólny. Akurat w 
tym czasie, w którym zaczęłam piec 
ciastka, dostałam iPada. Bardzo lubię 
kaligrafię, jestem samoukiem. Korzy-
stanie z elektronicznego narzędzia 
pozwala trenować bez strat materia-
łów i całej pracy, bo wystarczy odtwo-
rzyć tylko fragment, który nie poszedł 
zgodnie z planem. Do tabletu potrzeb-
ny mi był jeszcze specjalny rysik, 
który jest dosyć drogi. I musiałam na 
niego sama zarobić. Jakoś tak natural-
nie narodził się pomysł, że może bym 
piekła i sprzedawała ciastka. Mama 
ten pomysł podchwyciła i zamieściła 
post w tej sprawie na lokalnej grupie 
na Facebooku.
AŻ: To, co się wydarzyło, przeszło 
nasze najśmielsze oczekiwania. La-
wina zamówień była tak duża, że po 
kilkunastu godzinach od opublikowa-
nia, a po drodze była noc, musiałam 
zamknąć zamówienia, bo miałyśmy 
ich na jakieś 70 kg ciastek. Piekarnik 
hulał po kilkanaście godzin dziennie. 
Zuzka wszystko robi sama. Ja jestem 
tylko zaopatrzeniowcem. Czasem 
ewentualnie pomagam połamać cze-
koladę. I pilnuję grafiku zamówień.

Ciastka Zuzi są wykonywane z naj- 
wyższej jakości produktów bez żad-
nych sztucznych dodatków. Młoda cu-
kierniczka stawia swoim produktom 
bardzo wysokie wymagania. Ciasto 
powstaje z dobrego masła, mąki, cu-
kru, wanilii oraz dobrej klasy czekolad: 
białej, gorzkiej i mlecznej. Są kruche, 
pachnące i przepyszne. 
AŻ: Zuzka uważa, że ciastka najlepiej 
byłoby przekazywać klientom jeszcze 

ciepłe. Stara się konkretne zamówie-
nie przygotowywać jak najpóźniej 
przed umówionym terminem odbio-
ru. Jeśli jakiś klient nie odbierze dane-
go dnia, jej zdaniem ciastka już nie są 
najwyższej jakości i rodzina dostaje 
„odpady poprodukcyjne”. Ekonomia 
to nie jest najsilniejsza strona tego 
przedsięwzięcia (śmiech).
ZW: Tak, szybko się okazało, że nie 
najlepiej skalkulowałam koszty. 
Zwłaszcza, że w epidemii ceny bardzo 
szybko poszły w górę. I ten pierwszy 
rzut był robiony po kosztach. 
AŻ: Oczywiście nie wliczałam Zuzce 
już prądu itd., żeby mogła kupić ten 
rysik jak najszybciej.
\\\  Udało się zebrać potrzebną kwo-
tę?
ZW: Tak, ale okazało się, że ciastka tak 
bardzo smakowały osobom, które je 
zamówiły (być może głównie po to, by 
pomóc młodej ambitnej nastolatce z 
nietypową pasją – dop. red.), że klien-
ci chcieli zamawiać kolejne porcje. 
AŻ: Nasi sąsiedzi bliżsi i dalsi są na-
prawdę fantastyczni. Co więcej, nie 
zniechęciła ich nawet podwyższona, 
po urealnieniu kosztów produktów, 
cena. Zarządziłam tylko przerwę dla 
Zuzki przed egzaminami, bo ona na-
prawdę nie wychodziła z kuchni.

Pod postem pani Anny ciągle po-
jawiają się komentarze kolejnych za-
chwyconych smakoszy. Fantastyczne 
recenzje panie dostają też w prywat-
nych wiadomościach. Mieszkańcy Jó-
zefosławia, ale też ich goście z Polski 
czy nawet ostatnio Włoch, zachwalają 
robione z pasją i najwyższą starannoś-
cią ciastka. Stali klienci zaczynają się 
już martwić o to, co to będzie, kiedy Zu-

zia po wakacjach będzie musiała pójść  
do nowej szkoły. 
\\\  No właśnie. Co dalej?
ZW: Nie wiem sama. Oczywiście 
chciałabym to nadal robić, skoro lu-
dziom tak smakują moje ciastka. Może 
będę piec tylko w weekendy? Wiele 
zależy od planu lekcji i tego, do której 
szkoły trafię. Na razie eksperymentu-
ję z nowymi dodatkami, obmyślam już 
wersję świąteczną. A przede wszyst-
kim próbuję znaleźć dobry zamiennik 
dla cukru. Chciałabym bowiem piec 
też wersję dla osób na diecie bezglu-
tenowej i bezcukrowej, zwłaszcza, że 

sama muszę pilnować tego, co jem. 
Pierwsze ciastka owsiane zyskały 
aprobatę osób, które już ich spróbo-
wały. 
\\\  A na co teraz przeznaczysz zaro-
bione pieniądze?
ZW: Chciałabym dołożyć mamie do 
zakupu nowego laptopa. A później to 
nie wiem. Będę na coś odkładać. Może 
na prawo jazdy? A może na większy 
piekarnik, bo w naszym jednorazowo 
mieści się tylko 15 ciastek. 

Trzymamy kciuki i dziękujemy  
za rozmowę oraz przepyszne ciastka.

Dziewczyna z ciastkami

\\\ REGION

Ogród Rzeźb Juana Soriano 
w Owczarni to jedno z miejsc 
wartych zobaczenia. Doskonale 
łączy sztukę i naturę. I wiąże 
się z historią niezwykłej relacji 
Polaka i Meksykanina.

L etnie weekendy to dobry czas na 
niedługie wyprawy rowerem czy 

samochodem i odkrywanie wartych 
zobaczenia miejsc niedaleko miejsca 
zamieszkania. 

Owczarnia leży w gminie Brwinów, 
między bardziej znanymi Milanówkiem 
i Podkową Leśną. W tej niewielkiej wsi 
można znaleźć miejsce magiczne – 
Ogród Rzeźb Juana Soriano. Sam wypie-
lęgnowany i częściowo zalesiony ogród 

z dwoma stawami to doskonała prze-
strzeń do wypoczynku na łonie natury. 
Na odwiedzających czekają ławki przy 
alejkach, miejsce na piknik, altana nad 
stawem, a nawet hamak. Takich ogro-
dów w okolicach Warszawy jest pewnie 
sporo. Żaden inny nie może się jednak 
poszczycić kolekcją kilkudziesięciu 
rzeźb słynnego meksykańskiego rzeź-
biarza i malarza Juana Soriano. Wielki 
niebieski byk, ptaki, syrena, rodzina 
żab. Wykonane z brązu rzeźby pobu-
dzają wyobraźnię, zachęcają dorosłych 
i dzieci do odgadywania, jaką postać 
stworzył artysta. Goście ogrodu chętnie 
fotografują zebrane w Owczarni rzeźby 
Meksykanina. Sprowadził je do Polski 
wieloletni przyjaciel Soriano, Marek 
Keller (pochodzący zresztą z Piaseczna). 

\\\   Sztuka i miłość
Polak poznał meksykańskiego ar-

tystę w Paryżu przez wspólnego znajo-
mego. Sam trafił do stolicy Francji dzięki 
występom z zespołem Mazowsze. Mię-
dzy mężczyznami narodziło się uczucie, 
które przetrwało ponad 30 lat, aż do 
śmierci Soriano w 2006 roku. Marek 
Keller zajmował się promocją sztuki 
swojego przyjaciela. Sporo podróżowali 
w związku z twórczością Soriano, który 
tworzył również scenografie i stroje do 

przedstawień teatralnych czy grafiki do 
książek. Pomieszkiwali głównie w Pary-
żu i Meksyku. Po upadku komunizmu 
obaj odwiedzili Warszawę. Posiadłość 
w Owczarni miała im ponoć pokazać 
Krystyna Janda. „Kazimierówkę” sta-
nowił wówczas zaniedbany podworski 
ogród, w którym oprócz starych drzew 
pozostał jedynie domek zarządcy, zruj-
nowane stodoły i zarośnięte stawy. Juan 
Soriano był jednak tym miejscem urze-

czony. Obaj mężczyźni wrócili do Mek-
syku, ale stan zdrowia artysty znacz-
nie się pogorszył i w lutym 2006 roku 
zmarł. Jakiś czas później Marek Keller 
postanowił wrócić do ojczyzny i kupić 
posiadłość, która tak się spodobała jego 
ukochanemu. Zamieszkał w Owczarni, 
przywrócił blask ogrodowi i stworzył 

w nim przestrzeń do ekspozycji rzeźb 
Juana Soriano. 

\\\   Rzeźby mają żyć
Sam artysta uważał bowiem, że 

jego dzieła powinny się znajdować w 
przestrzeni publicznej, dostępne dla 
wszystkich. Prywatny ogród Marka 
Kellera, który jest jednocześnie hołdem 
dla życiowego partnera i nietuzinkowe-
go artysty, jest więc otwarty dla osób, 
które chcą poobcować z naturą i sztuką. 
Oprócz monumentalnych rzeźb Juana 

Soriano w jednym z budynków można 
też oglądać wystawy czasowe artystów 
z różnych stron świata. Teoretycznie 
ogród przy ul. Artystycznej 20 w Ow-
czarni jest otwarty dla zwiedzających 
po wcześniejszym umówieniu, ale w se-
zonie letnim w weekendy do zmierzchu 
swobodnie można wejść przez otwarte 
na oścież bramy. Szczegółowe informa-
cje dostępne są na stronie internetowej: 
www.soriano.pl

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Magiczny ogród z niezwykłą historią

Obok zabudowań zlokalizowano starannie wypielęgnowany fragment  
z kwiatami i kutymi meblami ogrodowymi 

Nad jednym ze stawów „mieszka” 
rodzina żab

Oprócz monumentalnych 
rzeźb Juana Soriano,  

w jednym z budynków 
można też  

oglądać wystawy 
czasowe artystów  

z różnych stron świata
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\\\ MAZOWSZE

Prawo i Sprawiedliwość 
wróciło do pomysłu podziału 
województwa mazowieckiego. 
Gdyby udało się go zrealizować, 
powiaty ościenne zostałyby 
włączone do nowego 
województwa – warszawskiego.

I dea nie jest nowa. W szeregach par-
tii rządzącej mówiło się o reformie 

administracyjnej już w poprzedniej ka-
dencji. Teraz sprawa ma nabrać tempa, 
a ma to związek z nowym budżetem 
unijnym. Zgodnie z założeniami pomy-
słu, Warszawa i tzw. obwarzanek mia-
łyby zostać wydzielone z województwa 
mazowieckiego i włączone do nowej 
jednostki administracyjnej: wojewódz-
twa warszawskiego. Partia rządząca 

argumentuje, że zmiana zapewni bar-
dziej sprawiedliwy podział środków 
unijnych. Obecny stan – zdaniem zwo-
lenników reformy – powoduje, że bo-
gata stolica sztucznie zawyża dochody 
województwa. Przez to Mazowsze do-
staje mniej środków, co szkodzi mniej-
szym ośrodkom położonym na terenie 
województwa. Przeciwnicy pomysłu 
wskazują jednak, że Warszawa już jest 
ujmowana w unijnych statystykach jako 
odrębna jednostka. Zwracają również 
uwagę na szereg trudności, jakie spo-
woduje podział. 

\\\   Samorządowcy mówią nie
W czwartek w stołecznym ratuszu 

odbyła się konferencja prasowa z udzia-
łem przedstawicieli władz Warszawy, 
województwa oraz gmin ościennych. 
– Dzięki temu, że w metropolii war-

szawskiej jest produkowane 80 proc. 
PKB województwa, pozwala to samo-
rządowi dystrybuować środki z podatku 
CIT do regionów peryferyjnych. Główną 
konsekwencją podziału byłoby zbudo-
wanie dwóch ułomnych województw. 
Jednego, które będzie województwem 
pozbawionym własnej masy docho-
dowej, czyli pozbawionym możliwości 
utrzymania swoich dróg, swoich szpitali 
i infrastruktury, którą ma, a centralne 
województwo będzie dodatkowo ob-
ciążone opłatami z janosikowego – mó-
wił podczas konferencji wiceprezydent 
Warszawy Michał Olszewski. 

Marszałek województwa Adam 
Struzik już zapowiedział protest. – PiS 
kieruje się wyłącznie względami poli-
tycznymi – sugeruje Struzik. W podob-
nym tonie wypowiadają się politycy 
opozycji, według których reforma ma 
być „karą” dla warszawskich wyborców. 

Do pomysłu z dystansem odnosi 
się również burmistrz Piaseczna Da-
niel Putkiewicz – Nie opublikowano 
projektu ustawy, więc trudno się szcze-
gółowo odnieść do pomysłu. Tym nie-
mniej projekt szykowany na szybko, w 

atmosferze tajemnicy naturalnie budzi 
wątpliwości. Szczególnie po doświad-
czeniach z tzw. „ustawą Sasina” [chodzi 
o rozporządzenie ws. przekazania Pocz-
cie Polskiej spisów wyborców – przyp. 
red.]. Nie znając analiz, które były me-
rytoryczną podstawą tego projektu, 
można mieć obawy, że celem projektu 
są pobudki polityczne, osłabienie sil-

nego województwa mazowieckiego z 
Warszawą, czyli osłabienie samorządu. 
Przy okazji dwóch marszałków i – jak 
należy domniemywać – dwóch wojewo-
dów i ich urzędy to raczej zdecydowane 
zwiększenie biurokracji i kosztów jej 
utrzymania – mówi Putkiewicz. 

\\\   Nowe stanowiska,  
nowe wybory

Co pomysł formacji rządzącej ozna-
cza dla mieszkańców? W najkrótszej 

perspektywie to kolejne wybory. Po-
wstaną dwa nowe sejmiki, do których 
wybralibyśmy po 36 radnych (obecnie 
sejmik mazowiecki liczy 51 radnych). 
Olszewski wskazuje obciążenia finan-
sowe, jakimi obarczone będą nowe byty 
administracyjne. Z jednej strony War-
szawa będzie musiała płacić wysokie 
janosikowe, z drugiej zaś Mazowsze bę-
dzie zmuszone utrzymywać infrastruk-
turę (przede wszystkim drogową), ma-
jąc bardzo niskie wpływy z CIT – obec-
nie generuje ok. 20% całości dochodu 
województwa. Olszewski zauważa 
również, że reforma będzie się wiązać 
z rozrostem administracji. – Rozdział 
województwa oznacza zdublowanie in-
stytucji i urzędów, które dziś są w stanie 
obsługiwać cały region. Ale być może o 
to chodzi: o stanowiska i urzędy, a nie 
o dobro mieszkańców – podsumowuje 
Olszewski w rozmowie z DGP.

Jeśli proces legislacyjny przebiegnie 
po myśli PiS, nowy podział administra-
cyjny zostanie wprowadzony w ciągu 
kilku-kilkunastu tygodni. A w listopa-
dzie znów pójdziemy do urn.  

Karolina Hofman

SPOŁECZEŃSTWO

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący część 
nieruchomości przeznaczonej do oddania w dzierżawę, dot. nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Piaseczyńskiego, położonej przy ul. Chyliczkowskiej 20 w Piasecznie, oznaczonej jako działka 
ewid. nr 8/7, obr. 27 m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00031088/6. Wykaz 
został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 27.07.2020 r. 

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy ogło- 
szeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości, 
zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa:

•  przeznaczonej do oddania w dzierżawę na okres 3 lat, dot.  działki nr 132 z obrębu Magdalenka 
gm. Lesznowola i działki nr 259/2 z obrębu Złotokłos gm. Piaseczno. 

  Termin składania ofert upływa 12.08.2020 r.
•  przeznaczonej do oddania w dzierżawę na okres 5 lat na rzecz dotychczasowego dzierżawcy,  

dot. części działek nr 1/542 i nr 5/6 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria. 
Powyższe wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres od 22.07.2020 r.  

do 12.08.2020 r. oraz zamieszczone na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji  
Publicznej przez okres 21 dni. Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

Podział Mazowsza wraca pod debatę

Do pomysłu z dystansem 
odnosi się również 

burmistrz Piaseczna

Podczas wspólnej konferencji samorządowcy wskazywali mankamenty  
pomysłu podziału województwa
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza trzeci przetarg ustny nieograniczony na dzier- 

żawę na okres 10 lat zabudowanej działki Skarbu Państwa nr 17 o pow. 0,0991 ha z obrębu Linin II 
gm. Góra Kalwaria będącej własnością Skarbu Państwa, uregulowanej w księdze wieczystej nr 
WA5M/00298008/3, zabudowanej budynkiem handlowo-usługowym o pow. zab. 62 m2.

Cena wywoławcza za dzierżawę nieruchomości (stawka miesięczna) wynosi 500,00 zł netto+VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 21.09.2020 r. o godz. 10.00 w budynku Starostwa Powiatowego                            

w Piasecznie,  sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 14.09.2020 r.  

wadium w wysokości 50,00 zł. 
Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 

Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl oraz  
w Biuletynie Informacji Publicznej, jak również w sposób zwyczajowo przyjęty.

Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym  
w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 120, pod nr tel. (22) 756 61 44 lub  
m.karas@piaseczno.pl.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut
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\\\   PIASECZNO

kalendarium kulturalne sierpień 2020

 

1.08 godz. 17.00 – 76. ROCZNICA WYBUCHU  
POWSTANIA WARSZAWSKIEGO 
Piaseczno, Cmentarz Parafialny, Kwatera 
Wojenna. Wstęp wolny

1.08 godz. 19.30 – MUZYKA NA SKWERACH.  
KAPELA WARSZAWSKA 
Piaseczno, Skwer Kisiela. Wstęp wolny

2.08 godz. 10.00 – ULICAMI PIASECZNA.  
MIEJSKI SPACER HISTORYCZNY  
– „Na Różankę” 
Zbiórka: Piaseczno, ul. Kościuszki 49 (przed 
Domem Kultury). Zakończenie: Zalesie Górne 
PKP. Wstęp wolny

5.08 godz. 19.00 – BAJKOWY ZAKĄTEK 
„Mapa marzeń” – Teatr Kultureska 
Piaseczno, Skwer Kisiela. Wstęp wolny

15.08 godz. 10.00 – 100-LECIE BITWY 
WARSZAWSKIEJ. ŚWIĘTO WOJSKA 
POLSKIEGO 
Piaseczno, Kościół Św. Anny, Plac Piłsudskiego. 
Wstęp wolny

15.08 godz. 19.30 – MUZYKA NA SKWERACH. 
ŁYSA GÓRA 
Piaseczno, Skwer Kisiela. Wstęp wolny

16.08 godz. 10.00 – ULICAMI PIASECZNA.  
MIEJSKI SPACER HISTORYCZNY  
– 100-lecie Cudu nad Wisłą. Zbiórka: 
Piaseczno, pl. Piłsudskiego (przed Ratuszem). 
Zakończenie: ul. Kościuszki 49 (przed Domem 
Kultury). Wstęp wolny

16.08 godz. 12.00 – 100-LECIE CUDU  
NAD WISŁĄ. PIKNIK HISTORYCZNY 
Piaseczno, Plac Piłsudskiego. Wstęp wolny

16.08 godz. 16.00 – 100-LECIE CUDU  
NAD WISŁĄ. KONCERT NADARZYŃSKIEJ 
ORKIESTRY DĘTEJ 
Piaseczno, Skwer Kisiela. Wstęp wolny

19.08 godz. 19.00 – BAJKOWY ZAKĄTEK 
„Księżycowe opowieści” – Teatr Małe Mi 
Piaseczno, Skwer Kisiela. Wstęp wolny

23.08 godz. 12.00 – 76. ROCZNICA WALKI 
KOMPANII LEŚNEJ im. por. „SZAREGO” 
Piknik Narodowych Sił Zbrojnych 
Żabieniec, Zimne Doły, Szaniec Nieugiętych. 
Wstęp wolny

29.08 godz. 13.00 – W RYTMIE 
Koncert finałowy warsztatów orkiestrowych 
Piaseczno, Zakątek Kultury. Wstęp wolny

29.08 godz. 17.00 – OTWARTE OGRODY 
Spektakl teatralny Grupy Nieformalnej 
Zalesie Dolne, Kolonia Artystyczna,  
ul. Dębowa 3. Wstęp wolny

29.08 godz. 19.30 – FISZ  EMADE 
Piaseczno, Teren Kolejki Wąskotorowej,  
ul. Sienkiewicza 14. Wstęp 20 złotych,  
www.kulturalni.pl

30.08 godz. 10.00 – ULICAMI PIASECZNA.  
MIEJSKI SPACER HISTORYCZNY 
Zalesie Dolne – Osada Borówka 
Zbiórka i zakończenie: Zalesie Dolne – kościół. 
Wstęp wolny

30.08 godz. 12.00 – UROCZYSTOŚCI Z OKAZJI 
76. ROCZNICY WALK POWSTAŃCZYCH  
W LASACH CHOJNOWSKIECH 
Pilawa, ul. Klonowa. Wstęp wolny

30.08 godz.16.00 – OTWARTE OGRODY. 
DOM ZOŚKI.  
Uroczystości związane z 76. Rocznicą 
Powstania Warszawskiego 
Zalesie Dolne, ul. Królowej Jadwigi 11.  
Wstęp wolny

Wszystkie wydarzenia w reżimie  
sanitarnym. Szczegóły na:  
www.konstancinskidomkultury.pl.

Altana KDK Hugonówka,  
ul. Mostowa 15 (wstęp wolny)

1.08 godz. 16.00 – SPEKTAKL PLENEROWY 
dla dzieci Teatru w ruchu „Cyrk w ogrodzie”

2.08 godz. 17.00 – KONCERT PLENEROWY 
zespołu Some Juice

8.08 godz. 16.00 – SPEKTAKL PLENEROWY 
dla dzieci iluzjonisty i komika Konrada  
Modzelewskiego

9.08 godz. 17.00 – KONCERT PLENEROWY 
Toihola jazz trio

15.08 godz. 16.00 – SPEKTAKL PLENEROWY 
dla dzieci „Podwórko wyobraźni

16.08 godz. 17.00  
– KONCERT PATRIOTYCZNY RP Quartet

22.08 godz. 16.00 – SPEKTAKL PLENEROWY 
dla dzieci Teatru Kamishibai  
„Bajka o słowiku”

23.08 godz. 17.00 – KONCERT PLENEROWY 
„Powidoki północy”

29.08 godz. 16.00 – SPEKTAKL PLENEROWY 
dla dzieci Teatru przestrzeni „Śmieciowy 
zawrót głowy”

30.08 godz. 17.00 – KONCERT PLENEROWY 
kwartetu smyczkowego The Time Quartet

Polana przy KDK Hugonówka,  
ul. Mostowa 15 (wstęp wolny)

2.08 godz. 12.00 – JOGA 

4.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179. 

6.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179. 

7.08 godz. 18.00 – JOGA

7.08 godz. 21.15 – KINO PLENEROWE, 
„Powrót Bena” (2018), reż. P. Hedges

9.08 godz. 12.00 – JOGA

11.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

13.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

14.08 godz. 18.00 – JOGA

14.08 godz. 21.15 – KINO PLENEROWE, 
„Zabawa zabawa” (2018), reż. K. Dębska

16.08 godz. 12.00 – JOGA

18.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

20.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

21.08 godz. 18.00 – JOGA

21.08 godz. 21.15 – KINO PLENEROWE, 
„Paryż może poczekać” (2016),  
reż. E. Coppola

23.08 godz. 12.00 – JOGA

25.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

27.08 godz. 10.00-12.00 – LETNIE  
WARSZTATY dla dzieci w wieku 7-10 lat. 
Udział 10 zł/os. Zapisy tel. 519 134 179

28.08 godz. 18.00 – JOGA

28.08 godz. 21.15 – KINO PLENEROWE, 
„Narodziny Gwiazdy” (2018), reż. B. Cooper

30.08 godz. 12.00 – JOGA

5.08 godz. 11.00 – PORANEK FILMOWY  
dla dzieci

12.08 godz. 11.00 – PORANEK FILMOWY  
dla dzieci

19.08 godz. 11.00 – PORANEK FILMOWY  
dla dzieci

26.08 godz. 11.00 – PORANEK FILMOWY  
dla dzieci

Zamek w Czersku

1-2.08 – HISTORIA VIVA na zamku w Czersku, 
Czasy chramów (IX-XI w.) Wstęp 10/5 zł

2.08 godz. 16.00 – JAZZAMEK CZERSK,  
Original Warsaw Five Wstęp 10/5 zł

8.08 – NOC SPADAJĄCYCH GWIAZD.  
Wstęp 20 zł

9.08 – HISTORIA VIVA na zamku w Czersku, 
Czasy chramów (IX-XI w.) Wstęp 10/5 zł

9.08 godz. 16.00 – JAZZAMEK CZERSK,  
Warsaw Dixielanders. Wstęp 10/5 zł

15-16.08 – PIKNIK ARCHEOLOGICZNY  
– Drzewiej czyli dawniej (X/XI w.).  
Wstęp 10/5 zł

16.08 godz. 16.00 – JAZZAMEK CZERSK, 
„Miłość, Zdrada I Cały Ten Jazz…”  
Wstęp 10/5 zł

22-23.08 – HISTORIA VIVA na zamku  
w Czersku, Wiek Złoty versus Wiek Wojny 
(XVI/XVII w.). Wstęp 10/5 zł

23.08 godz. 16.00 – JAZZAMEK CZERSK, 
„Psałterz Polski” Wstęp 10/5 zł

29-30.08 – HISTORIA VIVA na zamku  
w Czersku, Wiek Złoty versus Wiek Wojny 
(XVI/XVII w.). Wstęp 10/5 zł

29-30.08 – ZAKOŃCZENIE LATA  
– Kino samochodowe i strefa food trucków

\\\   KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\   GÓRA KALWARIA



14 NR 297 (8) 29 LIPCA 2020 REKLAMA/OGŁOSZENIA

 Na podstawie art. 1 ust. 2 i art. 8 ust. 1 i 6 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych 
(t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 703) oraz art. 104 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego  
(t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 2096 z późn. zm.), działając na wniosek Burmistrza Tarczyna 

stwierdzam
że niehipotekowana nieruchomość, oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako działka ewidencyjna nr 41  
o pow. 1.0139 oraz działka ewidencyjna nr i 120 o pow. 0,0774 ha z obrębu 0011 Kawęczyn, gmina Tarczyn, zgodnie  
z opracowaniem geodezyjnym przyjętym do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego w dniu 13 listopada 
2019 roku pod numerem P.1418.2019.7272, stanowi mienie gromadzkie.

UZASADNIENIE
Wnioskiem z dnia 26 kwietnia 2018 r. znak GR.6822.34.2015.IK Burmistrz Tarczyna wystąpiła o wydanie decyzji 

administracyjnej na podstawie art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych 
stwierdzającej, że niehipotekowana nieruchomość oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 41 o powierzchni 
1,00 ha oraz działka nr 120 o powierzchni 0,09 ha z obrębu Kawęczyn w gminie Tarczyn, stanowi mienie gromadzkie.  
W uzasadnieniu wniosku Burmistrz podniosła, iż w ramach scalenia wsi Kawęczyn w 1926 r. wydzielony został teren na 
cele ogólnego użytkowania mieszkańców pod budowę przyszłej szkoły. Przedmiotowy teren oznaczony jako parcela nr 50  
na planie klasyfikacyjnym sporządzonym na podstawie sprawdzonego planu gruntów scalonych wsi Kawęczyn w 1927 r., 
obecnie stanowi łącznie oznaczone w ewidencji gruntów i budynków działki nr 41 i 120 o pow. 1,09 ha. 

Dodatkowo wyjaśniono, że na przedmiotowym terenie, wydzielonym w ramach scalenia w 1926 roku jako powierzchnia 
na cele ogólnego użytkowania, nie powstała szkoła, a teren wykorzystywany był przez wszystkich mieszkańców wsi jako 
mienie gromadzkie. Teren ten znajduje się w centralnej części wsi w sąsiedztwie zabudowań mieszkalnych i gospodarczych.  
Na przedmiotowym terenie był staw, który istnieje do dnia dzisiejszego i służy jako zbiorowe ujęcie wodne dla całej wsi. 
Rolnicy korzystali z poboru wody do pojenia zwierząt gospodarczych i do oprysków sadów. Mieszkańcy dbali i dbają  
o czystość na tym terenie, usuwają uschnięte drzewa i krzewy, wykaszają teren. Na tym terenie znajduje się również boisko dla 
dzieci, organizowane były i są spotkania wiejskie. Przy drodze znajduje się przystanek autobusowy dla dzieci dojeżdżających 
do szkoły, a także mały budynek gospodarczy, który służył dawniej jako miejsce zbiórki baniek z mlekiem od rolników. 
Do wniosku załączono również:
- kserokopia orzeczenia Okręgowej Komisji Ziemskiej w Warszawie z dnia 5 marca 1925 r. w przedmiocie wdrożenia 
postępowania scaleniowego wsi Kawęczyn
- kserokopia orzeczenia Okręgowej Komisji Ziemskiej w Warszawie z dnia 12 sierpnia 1925 r. w przedmiocie rozszerzenia 
obszaru scaleniowego wsi Kawęczyn
- kserokopia Okręgowej Komisji Ziemskiej w Warszawie z dnia 25 listopada  1926 r. zatwierdzająca projekt scalenia gruntów 
wsi Kawęczyn 
- kserokopia protokołu Okręgowego Komisarza Ziemskiego z 1926 r.
- fragment planu scalenia wsi Kawęczyn – KEM TAR-M-2/41, wyciąg z parcela nr 50 
- kserokopia zaświadczenia Starosty Piaseczyńskiego
- kserokopia protokołu zebrania posiadaczy gruntów z dnia 1964 roku
- uchwała rady Gminy Tarczyn nr XXIV/206/2000 z dnia 22 listopada 2000 r.

Ogłoszeniem z dnia 15 czerwca 2018 r. znak GEK.6621.890.2018.JN Starosta Piaseczyński poinformował strony,  
że prowadzone jest postępowanie administracyjne w sprawie stwierdzenia w drodze decyzji, że grunt położony w gminie 
Tarczyn, obręb 0011 Kawęczyn, oznaczony jako działki ewidencyjne nr 41 o pow. 1,00 ha i nr 120 o pow. 0,09 ha stanowi 
mienie gromadzkie. Przedmiotowe ogłoszenie zawierało również pouczenie, iż osoby, którym przysługuje prawo własności 
lub ograniczone prawo rzeczowe do ww. nieruchomości mogą składać pisemne wyjaśnienia, wnioski, a także zapoznać się  
z materiałem dowodowym zebranym w sprawie.

Zawiadomieniami z dnia 8 stycznia 2019 r. poinformowano osoby wskazane przez Wnioskodawcę o możliwości złożenia  
w przedmiotowej sprawie zeznań w charakterze świadka w dniu 18 lutego 2019 r. Informację o terminie i miejscu przesłucha- 
nia świadków podano do publicznej wiadomości, zawiadamiając jednocześnie, iż strona ma prawo brać udział w przeprowa- 
dzeniu dowodu, może zadawać pytania świadkom i stronom oraz składać wyjaśnienia.

Po przeprowadzeniu analizy dokumentów stanowiących załączniki do ww. wnioski Burmistrza Tarczyna oraz dokumentów 
znajdujących się w archiwum Wydziału Geodezji i Katastru Starostwa Powiatowego w Piasecznie ustalono, co następuje: 

 1) Według orzeczenia Okręgowej Komisji Ziemskiej w Warszawie z dnia 25 listopada 1926 r., nr sprawy R31/25 „w dniach  
29 września i 8 października 1925 r. rada uczestników scalenia wydzieliła pewne powierzchnie na cele ogólnego użytkowania…” 
oraz „według sporządzonych i sprawdzonych dowodów pomiarowych ostatecznych, stan posiadania gruntów scalonych we 
wsi Kawęczyn przedstawia się, jak następuje: „…29/Szkoła – kol. Nr 26 o pow. 1 ha 1286mtr.kw…”.

W załączonym protokole z 1926 r. Okręgowego Komisarza Ziemskiego w Warszawie wyjaśniono, że „wspólnoty gruntowe 
zostały podzielone pomiędzy uczestników scalenia – posiadaczy gruntów ukazowych – zgodnie z uchwałą rady uczestników 
scalenia z dnia 3.6.25 r. o ustalonej zasadzie podziału wspólnot…Żadne skargi na dokonany podział wspólnot nie wpłynęły.”

2) Na planie klasyfikacyjnym zaewidencjonowanym pod nr KEM-TAR-M-2/41, sporządzonym na podstawie sprawdzonego 
planu gruntów scalonych wsi Kawęczyn w 1927 r. przez mierniczego Lucjana Szymańskiego, przedmiotowy teren oznaczony 
został jako parcela nr 50 o powierzchni 1,1286 ha.

3) W zawartym w operacie pomiarowym nr KEM-TAR-E-12/6 protokole z ustalenia stanu władania gruntami na obszarze 
wsi Kawęczyn, wskazano wspólnotę gromadzką jako podmiot władający działką nr 32. Natomiast działka 31 została wpisana 
do gruntów Prezydium Powiatowej Rady Narodowej w Grójcu Wydział Komunikacji.

4) W protokole z zebrania posiadaczy gruntów, zawartym w operacie pomiarowym nr KEM-TAR-E-12/64 działkę 32  
o powierzchni 1,00 ha opisano jako grunt P.P.R.N Sołtysówka. Jako zarządcę działką nr 31 o pow. 0,09 ha wpisano P.P.R.N  
w Grójcu Powiatowy Zarząd Dróg Lokalnych. 

5) Zgodnie z operatem regulowania własności gospodarstw rolnych wraz z kontrolą i aktualizacją ewidencji gruntów 
przyjętym do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego pod nr KEM-TAR-E-112/75, działki nr 31 i 32 to grunty 
niepodlegający uwłaszczeniu zaliczone do gruntów państwowych i społecznych.

6) Według stanu na 1977 rok do działki nr 31 o pow. 0,09 ha jako osoba władająca gruntem wpisany był Urząd Gminy Drogi 
Powszechnego Korzystania (nr jedn. rej. 64). Natomiast do działki nr 32 o pow. 1,00 ha jako osoba władająca gruntem wpisany 
był również Urząd Gminy z dodatkową adnotacją (sołtysówka) (nr jedn. rej. 2).

7) Na podstawie operatu kontroli ewidencji gruntów przyjętego do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego 
pod nr KEM-PIA-E-153/80 działce nr 31 nadano nowy numer 120 o pow. 0,09 ha, działce 32 nadano nowy nr 41 o pow. 1,00 ha.

8) Według stanu na 1988 rok do działki nr 120 o pow. 0,09 ha jako osoba władająca gruntem wpisany był Urząd Gminy Drogi 
Powszechnego Korzystania (nr jedn. rej. 58). Natomiast do działki nr 41 o pow. 1,00 ha jako osoba władająca gruntem wpisany 
był również Urząd Gminy w Tarczynie z dodatkową adnotacją (sołtysówka).

9) Uchwałą nr XXIV/206/2000 Rady Gminy Tarczyn z dnia 22 listopada 2000 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych, działce nr ew. 120 nadano kategorię drogi gminnej.  

Zgodnie z aktualnymi zapisami w ewidencji gruntów i budynków obręb 0011, Kawęczyn, gm. Tarczyn, jedn. rej. G.58, do działki 
nr 120 o pow. 0,09 ha, stanowiącej użytek gruntowy „dr” – drogi, ujawniono:

• samoistny posiadacz, udział: 1/1 – GMINA TARCZYN,
W rubryce „KW” (księga wieczysta) brak nomenklatury prawnej.
Natomiast według aktualnych zapisów w ewidencji gruntów i budynków obręb 0011, Kawęczyn, gm. Tarczyn, jedn. rej. G.4,  
do działki nr 41 o pow. 1,00 ha, stanowiącej użytek rolny, ujawniono:
• samoistny posiadacz, udział: 1/1 – GMINA TARCZYN,
W rubryce „KW” (księga wieczysta) brak nomenklatury prawnej.

W dniu 13 listopada 2019 roku pod numerem P.1418.2019.7272 zostało przyjęte do państwowego zasobu geodezyjnego  
i kartograficznego opracowanie geodezyjne zawierające wykaz zmian danych ewidencyjnych dotyczących działki;

oraz mapę, na której znajduje się wykaz synchronizacyjny, zgodnie z którym działka nr 41 o pow. 1,00 ha aktualnie 
ujawniona w ewidencji gruntów i budynków odpowiada działce nr 32 o pow. 1,00 ha; działka nr 120 o pow. 0,09 ha aktualnie 
ujawniona w ewidencji gruntów i budynków odpowiada działce nr 31 o pow. 0,09 ha – dane według ewidencji gruntów  
i budynków w dn. 5-07-1963 r. Ponadto na mapie znajduje się uwaga o następującej treści:
„Różnice pomiędzy powierzchniami ewidencyjnymi i obliczonymi wynikają z zastosowania dokładniejszych metod pomiaru  
i obliczeń niż przy zakładaniu ewidencji gruntów”.

Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 703) „Starosta wydaje 
decyzję o ustaleniu, które spośród nieruchomości, o których mowa w art. 1 ust. 2 i 3, stanowią mienie gromadzkie.”

Stosownie zaś do art. 1 ust. 2 ww. ustawy oprócz wspólnot gruntowych „…podlegają zagospodarowaniu w trybie  
i na zasadach określonych w niniejszej ustawie także nieruchomości rolne, leśne i obszary wodne, stanowiące mienie gromadzkie 
w rozumieniu przepisów o zarządzie takim mieniem, jeżeli przed dniem wejścia w życie tej ustawy były faktycznie użytkowane 
wspólnie przez mieszkańców wsi”.

Jak zostało wyżej wspomniane, w protokole Okręgowego Komisarza Ziemskiego w Warszawie z 1926 r. wyjaśniono,  
że „wspólnoty gruntowe zostały podzielone pomiędzy uczestników scalenia…”. Dodatkowo brak jest dowodów 
potwierdzających istnienie wspólnoty gruntowej na terenie wsi Kawęczyn, w szczególności: decyzji ustalającej, które 
nieruchomości stanowią wspólnotę gruntową, decyzji o ustaleniu wykazu uprawnionych do udziału we wspólnocie 
gruntowej, uchwały dotyczącej utworzenia spółki do sprawowania zarządu nad wspólnotą oraz aktów potwierdzającej wybór 
składu zarządu spółki.

Organ w toku prowadzonego postępowania nie odnalazł aktu własności ziemi wydanego na działki nr 120 i 41  
(dawne nr 31 i 32), ani nie natrafił na żadną informację o istnieniu takiego dokumentu. 

W myśl § 1 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 29 listopada 1962 r. w sprawie zarządu mieniem gromadzkim 
oraz trybu jego zbywania (Dz. U. Nr 64/62 poz. 303 ze zm.) przez mienie gromadzkie rozumieć należy mienie, które do dnia 
wejścia w życie ustawy z dnia 25 września 1954 r. o reformie podziału administracyjnego wsi i powołaniu gromadzkich rad 
narodowych (Dz. U. Nr 43, poz. 191) stanowiło majątek dawnych gromad jako majątek gromadzki, dobro gromady oraz inne 
prawa majątkowe. Przepis § 1 ust. 3 ww. rozporządzenia wskazuje zaś, że przez dawne gromady rozumieć należy gromady 
istniejące do dnia wejścia w życie ustawy, o której mowa w pkt. 1. 

Tym samym, dla ustalenia czy dana nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 r. mieniem gromadzkim, istotny jest jej stan 
prawny w okresie poprzedzającym tę datę, a w szczególności to, czy nieruchomość taka należała do istniejących w okresie od 
1933 do 1954 r. gromad jako jednostek samorządu terytorialnego, mających osobowość prawną i będących podmiotami praw 
i obowiązków. Przedmiot własności gmin określany był jako majątek gminny lub dobro gminne. Majątek ten przeznaczano 
na cele ogólne (budynek urzędu gminy, sołtysówka, grunt szkolny, sady łąki ogrody itp.); wymienione składniki majątkowe 
wyłączone były z bezpośredniego korzystania mieszkańców wsi. Natomiast w skład dobra gminnego wchodziły nieruchomości 
przeznaczone do wspólnego użytku (pastwiska, lasy).

Konieczne jest również ustalenie, czy przed dniem wejścia w życie ustawy przedmiotowa nieruchomość była faktycznie 
użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi. 

Z przesłuchań świadków przeprowadzonych w dniu 18 lutego 2019 r. wynika, że działki nr 120 i 41 powstały w wyniku 
scalenia i były użytkowane przez wszystkich mieszkańców wsi Kawęczyn.

Z dowodów zgromadzonych w sprawie: dokumentów dostarczonych przez wnioskodawcę, przesłuchań świadków oraz 
rejestrów gruntów i opracowań geodezyjnych przyjętych do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego wynika, 
że w dniu wejścia w życie ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych, czyli na dzień 5 lipca 1963 r., nieruchomość 
będąca przedmiotem niniejszego postępowania stanowiła mienie gromadzkie.

Zawiadomieniem z dnia 20 kwietnia 2020 roku znak GEK.6621.890.2018.JN Starosta Piaseczyński poinformował,  
że w terminie 7 dni strona może zapoznać się i wypowiedzieć co do zebranych dowodów i materiałów oraz składać pisemne 
wyjaśnienia oraz wnioski. Mimo prawidłowego powiadomienia, strony nie skorzystały z tej możliwości we wskazanym terminie.

Wobec powyższego stanu prawnego i faktycznego należy stwierdzić jak w sentencji.
Pouczenie

Od decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego (pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa)  
za pośrednictwem Starosty Piaseczyńskiego, w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

 Otrzymują:
1. Burmistrz Tarczyna, ul. J. Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn
2. Mieszkańcy Wsi Kawęczyn w sposób określony w art. 8 ust. 6 ustawy z dnia 29.06.1963 r. o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych
3. Pani Wirginia Roksana Kotańska, Sołtys wsi Kawęczyn
4. Starostwo Powiatowe w Piasecznie - Biuro Promocji (BIP), ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno
5. Starostwo Powiatowe w Piasecznie – Biuro ds. Organizacyjno-Gospodarczych, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno 
– ogłoszenie w prasie o zasięgu lokalnym
6. Elektroniczna tablica ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Piasecznie
7. A/a - 2 egz.

 GEK.6621.890.2018.JN                                                                                                                                            Piaseczno, dnia 13.07.2020 r.

 DECYZ JA NR 397/2020

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę  

na okres 10 lat niezabudowanej działki Skarbu Państwa nr 33/12 o pow. 0,0494 ha z obrębu 
Aleksandrów gm. Góra Kalwaria uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00298008/3 (wraz  
z udziałem w działkach stanowiących drogę wewnętrzną, parking oraz hydrofornię).

Cena wywoławcza za dzierżawę nieruchomości (stawka roczna) wynosi 1,50 zł/m2 netto+VAT  
tj. 741zł.

Przetarg odbędzie się w dniu 14.09.2020 r. o godz. 10.00 w budynku Starostwa Powiatowego                            
w Piasecznie,  sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 07.09.2020 r. wadium 
w wysokości 80,00 zł. 

Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl  
w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości, jak również w sposób zwycza- 
jowo przyjęty.

Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiato- 
wym w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 120, pod nr tel. (22) 756 61 44 lub  
m.karas@piaseczno.pl.

Starosta Piaseczyński
Ksawery Gut

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

OGŁOSZENIA
W PRZEGLĄDZIE 

tel. 501 091 480
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DAM PRACĘ 

Praca dorywcza Kierowca: wyjazdy  
po Polsce do 7 dni, i Mazowszu  
samochód Volvo SUV tel. 784 432 794 

Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Magazyniera oraz Montażystę Opraw 
Oświetleniowych. Tel. 695 108 833

Firma z siedzibą w Raszynie zatrudni 
serwisanta/montera klimatyzacji,  
wentylacji tel. 501 262 361

Zatrudnię osobę do ochrony terenu  
budowy na 1/2 etatu w Górze Kalwarii 
tel. 608 547 548

Pracownik ochrony na linie kas praca  
w godz. 6-22 Stawka 15 zł za godz. 
 697 660 949

Montaż małych obiektów płyta  
warstwowa/obróbki blacharskie  
Antoninów 601 259 714

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Sprzątanie po południu, praca  
dodatkowa w Piasecznie 508 877 563

Potrzebny korepetytor obsługi  
komputera, Piaseczno, 603635260

Zatrudnimy do nowej siedziby w Łubnej: 
lakiernika proszkowego, pomocnika  
lakiernika, ślusarza i spawacza,  
tel. 602 253 180, casmet-system@wp.pl 

Firma ogrodnicza zatrudni  
doświadczonych ogrodników, a także  
na stanowisko kierownika ekipy  
pielęgnacyjnej, tel. 505 075 670

SZUKAM PRACY  

Sprzątanie tel. 880 255 904

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Malowanie Mieszkań Wolne Terminy 
887815778

Usługi elektryczne i energetyczne.  
Doradztwo techniczne. Fotowoltaika. 
Prowizorki budowlane, załatwianie 
wszelkich spraw i liczników w PGE.  
Usługi koparką, podnośnikiem,  
przeciski pod drogami tel. 660939117

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar, ścianki ażurowe,  
tel. 723 533 233 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl  

Remonty, malowanie, gładź, glazura  
łazienki, kuchnie, ścianki, sufity  
podwieszane, panele tel. 512 205 877

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

POMPY CIEPŁA, sprzedaż, montaż,  
serwis tel. 604895675 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenia  
na budowę domów w sezonie 
2020/2021 tel. 665 183 980 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

KOMPLEKSOWE REMONTY  
I WYKOŃCZENIA, MALOWANIE  
ELEWACJI TEL. 793 554 530 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Ogrodnicze, oczyszczanie działek, wywóz 
gałęzi 519 874 891
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046
Oczyszczanie działek, wywóz gałęzi, 
ogrodnicze 519874891
Studnie głębinowe wiercimy - tanio  
i szybko ! 504-01-02-01
FOTOWOLTAIKA, TEL. 570 590 007 
Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864
Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
Wycinka drzew, ogrody, kostka brukowa 
tel. 888 256 500
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Mixokret, posadzki betonowe.  
501 019 217 
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Naprawa pralki, lodówki tel. 603 047 616
Więźby, konstrukcje dachowe  
501 019 217
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Usługi ogrodnicze, 515146480
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Elektryk tel. 666 890 886 
Tynki maszynowe 533125444
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581   
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Schody, tel. 510 128 912
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Szpachlowanie, malowanie,  
tel. 510 128 912
Dekarskie, dach, blachotrapez, dachówki, 
papa, malowanie dachów, kominki, ocie-
plenia styropianem, obróbki blacharskie, 
rynny, tel. 579 253 060

KUPIĘ  
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418  

SPRZEDAM  
Drewno kominkowe, opałowe,  
każda ilość, tanio, tel. 502 544 959 
Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 727-07-00 

NAUKA
Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup skuterów całych i powypadkowych. 
tel. 510 210 692
Skup aut najwyższe ceny 503901642 
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut 2002-2020r. 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738
Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  
– 45 tys. tel. 789 100 600  

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Pawilon 28m2, „Pod Kopułą” Piaseczno, 
Szkolna 509 867 238
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 
Kwatery, tel. 698 896 421         

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działka budowlana w Pruszkowie – 
585m przy ul. Żbikowskiej/Przy Potoku 

Tel. 601 532 534 
Sprzedam działkę 3500m2,  
pod zabudowę, Tomice. Tel. 724226610             

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

Kupię małe mieszkanie do 34 m2, 
t.728912830.

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

MATRYMONIALNE 
Biuro Carina zaprasza samotnych  
Tel. 42 687 08 10

OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ POWIAT

Zawodnicy drużyn piłkarskich 
z powiatu piaseczyńskiego 
co tydzień rozgrywają mecze 
towarzyskie przygotowujące 
do nadchodzących rozgrywek. 
Start sezonu już niedługo.

T egoroczne rozgrywki IV ligi zapo-
wiadają się naprawdę ciekawie. 

MKS Piaseczno i Sparta Jazgarzew 
zmierzą się w nich z takimi zespołami 
jak seniorzy renomowanej akademii 
piłkarskiej Escola Varsovia Warszawa, 
Ząbkovia Ząbki, czyli kontynuator wal-
czącego niegdyś o awans do Ekstraklasy 
Dolcanu Ząbki, oraz Drukarz Warsza-
wa. Już 1 sierpnia Piaseczno o godzinie 
11.00 zagra na wyjeździe z Marcovią 
Marki, a „spartanie” o tej samej porze 
podejmą na własnym boisku Józefovię 

Józefów. Podczas przygotowań do sezo-
nu kluby rozegrały parę interesujących 
sparingów.

W ostatnich miesiącach MKS Pia-
seczno przeprowadził kilka ruchów 
kadrowych. Do klubu dołączył między 
innymi 24-letni bramkarz Michał Ol-
czak, który wcześniej występował w 
kilku włoskich ekipach, defensywny 
pomocnik z Nigerii Ahmed Toriola Ay-
odeji (były gracz Drukarza Warszawa), a 
także Mateusz Olszak, napastnik z prze-
szłością w Lechu Poznań. Na boisku za-
braknie jednak chociażby Roberta Ma-
jewskiego (transfer do KSZO Ostrowiec 
Świętokrzyski) i Zbigniewa Obłuskiego 

(Pilica Nowe Miasto), którzy stanowili 
mocne ogniwa w poprzednich rozgryw-
kach. Podopieczni trenera Arkadiusza 
Modrzejewskiego znakomicie spisywali 
się w meczach towarzyskich, pokonując 
kilku trzecioligowców. Starcie z Bronią 
Radom zakończyło się zaskakującym 
pogromem 5:0. Bramki zdobywali: Ka-
mil Hernik, Michał Suchanek (dwie), 
Konrad Rudnicki i Oskar Wójcik. Kolejne 
zwycięstwo z zespołem z wyższej ligi 
MKS zanotował przeciwko klubowi Świt 
Nowy Dwór Mazowiecki. Wyjazdowy 
mecz zakończył się wygraną Piasecz-
na 2:1 (bramki: Rudnicki i Bartłomiej 
Gromek).

Beniaminek Sparta Jazgarzew w 
meczach towarzyskich podejmował 
kluby z niższych lig. W pierwszym spa-
ringu zespół pokonał Milan Milanówek 
4:1 (hat-trick Mateusza Kellera i bramka 
Tomasza Wieśniaka). Sparing z B-kla-
sowym Cuervos stanowił zaś okazję 
do testów potencjalnych wzmocnień i 
zakończył się wynikiem 1:0 po bramce 
zawodnika testowanego. Z Perłą Złoto-
kłos Sparta zremisowała 0:0.

\\\   Szykują się na okręgówkę
W lidze okręgowej najbliższa so-

bota 1 sierpnia także będzie pełna cie-
kawych meczów. O godzinie 17.15 w 
Baniosze niedawno świętujący awans 

Orzeł zagra z rezerwami Ursusa War-
szawa. 15 minut później w Górze Kalwa-
rii Korona podejmie Laurę Chylice. Perła 
Złotokłos zmierzy się zaś 2 sierpnia o 
godzinie 11.00 na wyjeździe z Passovią  
Pass.

Sparingi Orła obfitowały w bramki. 
Ekipa trenera Bartosza Kobzy pokonała 
LKS Promna 6:3 po dwóch bramkach 
Dominika Bartnika, dublecie Marka Zy-
cha oraz golach Kacpra Ciesielskiego i 
Tomasza Dolińskiego. Później gracze z 
Baniochy rozbili aż 10:1 KS Wesoła i 6:1 
Anprel Nowa Wieś.

Korona Góra Kalwaria także zmie-
rzyła się z LKS Promna, wygrywając 
4:3. W starciu z Przyszłością Włochy 
piłkarze trenera Mariusza Szewczyka 
wygrali 5:2. Ich najbliższy rywal, czy-
li Laura Chylice, na początek meczów 
sparingowych zanotowała niezbyt 
przyjemną porażkę z Victorią Sulejówek 
(0:6), ale potem rozbiła 8:3 A-klasowy 
klub FC Lesznowola. Jeszcze wyższy 
wynik Laura osiągnęła w starciu z Kosą 
Konstancin – 13:2.

Perła Złotokłos, poza remisem w 
Jazgarzewie, przegrała 0:3 z Żyrardo-
wianką Żyrardów, zwyciężyła 4:1 z 
City Wilanów i pokonała wymienione 
wcześniej Koronę Góra Kalwaria (3:2) 
i Orła Baniocha (3:0).

KK

Szlifują formę przed sezonem

Ligowe emocje wracają już w najbliższy weekend

Podopieczni 
trenera Arkadiusza 
Modrzejewskiego 

znakomicie spisywali się 
w meczach towarzyskich, 

pokonując kilku 
trzecioligowców
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\\\ PIASECZNO

Zawodniczka piaseczyńskiego 
klubu karate zajmuje 1. miejsce 
w kategorii kumite kadetów.

P iaseczyńska sekcja Klubu Sporto-
wego Karate Shotokan „Funado” 

powstała w 2004 roku z inicjatywy 
grupy młodych ludzi z Piaseczna, którzy 
dzielą się swoją pasją z utalentowanymi 
sportowcami. Zawodniczką UKS 5 „Fu-
nado” odnoszącą coraz więcej sukcesów 
jest Antonina Żurawska.

Zdobywczyni między innymi brą-
zowego medalu na największym mię-
dzynarodowym polskim turnieju karate 
w ostatnim czasie otrzymała kolejne 
spektakularne wyróżnienie. Dziewczy-
na zajmuje pierwsze miejsce w rankin-
gu Polskiej Unii Karate WKF w kategorii 
kumite kadetów -54 kg.

– Gratulujemy Tosi za upór i świa-
domość celu i jej rodzicom za spory 
wysiłek finansowy, jak i wsparcie Tosi 
na drodze wojownika! – napisał klub na 
swojej stronie na Facebooku.

My również dołączamy się do gratu-
lacji i życzymy jak najlepszych wyników 
w nadchodzących wydarzeniach.

KK

Liderka 
w rankingu 
karate

Antonina Żurawska występuje  
na różnych turniejach krajowych  
oraz międzynarodowych
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\\\ Z LESZNOWOLI DO KADRY POLSKI
Zawodniczka UKS Lesznowola powołana na obóz szkoleniowy do kadry Polski.
Pod koniec czerwca Polski Związek Piłki Siatkowej wysłał do siatkarskiej drużyny 
UKS Lesznowola specjalne pismo. Trenująca na co dzień w ekipie z gminy Leszno-
wola Lilia Duczek otrzymała powołanie na zgrupowanie szkoleniowe prowadzące 
do kadry Polski.
– Lilia Duczek została powołana przez trenera/koordynatora i zatwierdzona przez 
Biuro Projektu Siatkarskich Ośrodków Szkolnych na akcję szkoleniową Kampy 2020. 
stanowiącą jeden z etapów naborowo-selekcyjnych do kadry Polski U-14/15 oraz 
w perspektywie dalszego szkolenia poprzez kadry U-16/17, zakończone Mistrzo-
stwami Europy – czytamy w piśmie podpisanym przez Waldemara Wspaniałego, 
byłego znakomitego siatkarza oraz trenera, a obecnie Szefa Projektów Siatkarskich 
Ośrodków Szkolnych.
Zgrupowanie rozpoczęło się 20 lipca i potrwa do końca tego miesiąca. Miejscem 
jest Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Twardogórze.
Gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

\\\ LESZNOWOLA 


